
Rada Miejska w Nowej Słupi 

Radni-Sesja 

Protokół nr 9/2023 

LXXIX Sesja w dniu 23 sierpnia 2023  

Obrady rozpoczęto 23 sierpnia 2023 o godz. 09:00, a zakończono o godz. 11:20 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. 

Obecni: 

1. Stanisław Cisłowski 

2. Bartosz Dutkiewicz 

3. Marcin Grzegorski 

4. Ryszard Karpiński 

5. Robert Klefas 

6. Sylwester Kozłowski 

7. Dawid Marzec 

8. Halina Misiurska 

9. Łukasz Nowak 

10. Ewa Pastuszyńska 

11. Rafał Piasecki 

12. Grzegorz Rapcia 

13. Jerzy Roman 

14. Adam Sałata 

15. Lidia Wiącek 

1. Otwarcie sesji. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dzień dobry, witam serdecznie wszystkich. Otwieram 79. sesję Rady Miejskiej w Nowej 

Słupi. Już bardzo proszę o zachowanie spokoju. Witam burmistrza miasta i gminy pana 

Andrzeja Gąsiora. Witam zastępcę burmistrza pana Włodzimierza Zarembę. Witam inspektor 

do spraw księgowości budżetowej , panią Annę Rolę. Witam kierownika Miejsko-Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej, panią Annę Moruś-Mergalską. Witam przybyłych sołtysów na 

dzisiejszą sesję. Witam obsługę Rady pana Daniela Binkowskiego i witam panie i panów 

radnych na dzisiejszej sesji. 

 

 

2. Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad: 

 

1 Otwarcie sesji.  

2 Stwierdzenie quorum, przedstawienie porządku obrad. 

3 Przyjęcie protokołów z:  

1) LXXVII sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 20 lipca 2023 r., 



2) LXXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 9 sierpnia 2023 r.  

4 Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

5 Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami.  

6 Dyskusja dotycząca dróg powiatowych na terenie Miasta i Gminy Nowa Słupia. 

7 Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023 

– 2039, 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

3) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Nowa Słupia do roku 2030, 

4) w sprawie trybu i sposobu powoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej, 

5) w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie do spółdzielni energetycznej 

o nazwie „Spółdzielnia Energetyczna Nowa Słupia”,  

6) w sprawie zlecenia kontroli doraźnej nie przewidzianej w rocznym planie pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowej Słupi. 

8 Sprawy różne. 

9 Zamknięcie obrad.  

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: 

Sprawdzenie obecności.  

 

Wyniki głosowania 

OBECNY: 12, NIEOBECNY: 3 

 

Wyniki imienne: 

OBECNY (12) 

Stanisław Cisłowski, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina 

Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy 

Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNY (3) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Dawid Marzec 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Szanowni Państwo, mamy tutaj w punkcie szóstym dyskusja dotycząca dróg powiatowych na 

terenie miasta i gminy Nowa Słupia. Niestety na zaproszenie, które wysłaliśmy, specjalnie 

ustalaliśmy sesję dużo wcześniej, żeby można było zaproszenie wysłać z dwutygodniowym 

wyprzedzeniem. W dniu wczorajszym ja otrzymałem pismo od członka zarządu Cezarego 

Majchra o tym, że nikt się nie pojawi na dzisiejszej sesji. Ja za chwilę odczytam to pismo, ale 

teraz tak, czy może, czy wyrzucamy ten punkt z porządku obrad, czy jednak zostawić go i 

może wypracujemy jakieś wspólne stanowisko, bo może być pomysł taki, no pozbieramy te 

wszystkie dane od radnych, sołtysów, gdzie, jakie są jakieś uszkodzenia w drogach, która 

droga do remontu. Ja po prostu to pozbieram i pojadę albo na sesję Rady Powiatu, albo na 

zarząd, na zarząd powiatu, który się odbywa, tak jak piszą tutaj, zresztą zaraz przeczytam w 

piśmie, w każdą środę. Więc może zostawmy ten punkt i jako dyskusję. Przedyskutujemy po 

prostu, może jakieś pomysły ktoś jeszcze wrzuci i ustalimy, co z tym fantem zrobić. No to 

dobrze. To w takim razie ja tylko, zanim przejdziemy do następnego punktu, to ja przeczytam 

to pismo, ono wpłynęło wczoraj. Szanowny panie przewodniczący, serdecznie dziękuję za 



zaproszenie na sesję Rady Miejskiej w Nowej Słupi, która odbędzie się w dniu 23 sierpnia 

2023 roku, podczas której poruszane mają zostać kwestie dróg powiatowych na terenie gminy 

Nowa Słupia. Tym bardziej z ogromnym żalem muszę poinformować, iż w środowe 

przedpołudnia odbywają się regularne posiedzenia zarządu powiatu, co uniemożliwia 

uczestnictwo starosty Kieleckiego bądź innych członków zarządu powiatu na sesji Rady 

Miejskiej w Nowej Słupi. Nadmienić należy, iż rozwój infrastruktury drogowej oraz poprawa 

bezpieczeństwa na drogach terenu powiatu kieleckiego, w tym również gminy Nowa Słupia, 

stanowią jeden z priorytetów zarządu powiatu w obecnej kadencji. Wieloletnie zaniedbania w 

zakresie modernizacji dróg powiatowych, także tych znajdujących się na terenie gminy Nowa 

Słupia, są znane zarządowi powiatu. Dlatego też warto wspomnieć, iż w ostatnim naborze 

programu inwestycji strategicznych Polski Ład, edycja 8, powiat kielecki aplikował o 

dofinansowanie na realizację zadania pod nazwą rozbudowa drogi powiatowej numer 1417T 

wraz z przebudową skrzyżowania z drogą powiatową 1418T w miejscowości Cząstków. 

Jednocześnie w ramach dotychczasowej dobrej współpracy pomiędzy samorządami oraz 

wieloletnią praktyką samorządy gmin przedkładają dokumentację projektową umożliwiającą 

wystąpienie o współfinansowanie inwestycji na drogach powiatowych. Liczę na dobrą 

współpracę pozwalającą na dalszy stabilny rozwój gminy Nowa Słupia i powiatu kieleckiego. 

i podpisał Cezary Majcher, członek zarządu. Więc takie pismo otrzymaliśmy wczoraj. Widzę, 

że nikt nawet nie chce skomentować. 

 

3. Przedstawienie protokołów z: 

 

1) LXXVII sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 20 lipca 2023 r., 

 

2) LXXVIII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Nowej Słupi z dnia 9 sierpnia 2023 r. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Protokoły były dostępne w obsłudze, w Biurze Obsługi Rady. Czy dzisiaj chciałby ktoś się 

odnieść do tych protokołów? Nie widzę. Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu 

czwartego. Sprawozdanie burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. Bardzo 

proszę, panie burmistrzu.  

 

 

 

4. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy z prac pomiędzy sesjami. 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję, panie przewodniczący. Wysoka Rado, szanowni państwo, sołtysi. drodzy 

Państwo, sprawozdanie z prac pomiędzy sesjami od 20 lipca do 23 sierpnia 2023 roku. 24 

lipca odbyłem spotkanie robocze z dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi. 26 lipca brałem udział w uroczystości odejścia na 

emeryturę pracownika biblioteki w Nowej Słupi. 28 lipca udzielałem wywiadu radiowego dla 

Radio Kielce. 28 lipca brałem udział w spotkaniu warsztatowym dla osób niepełnosprawnych 

zorganizowanym przez Stowarzyszenie Zdrowy Człowiek Emeryk w Muzeum Starożytnego 

Hutnictwa w Nowej Słupi. 30 lipca bram udział w Festynie Rodzinnym w Paprocicach. 1 

sierpnia brałem udział w audycji na żywo w radio EM w ramach promocji zaproszenia na 55 

Dymarki w Nowej Słupi. 3 sierpnia brałem udział w zebraniu roboczym w Związku Gminy 

Świętokrzyskich w Bielinach. 3 sierpnia brałem udział w konferencji prasowej dotyczącej 

przydzielonych dodatkowych środków rządowych dla gmin w ramach pomocy dla jednostek 

samorządu terytorialnego. 4 sierpnia brałem udział w spotkaniu roboczym w Departamencie 



Kontroli Certyfikacji RPO Urzędu Marszałkowskiego w Kielcach. 4 sierpnia brałem udział w 

uroczystej sesji inauguracyjnej powołania Rady Młodzieżowej, która odbyła się w Muzeum 

Starożytnego Hutnictwa w Nowej Słupi. 7 sierpnia brałem udział w uroczystym podpisaniu 

umów na przebudowę dróg w ramach środków z programu rozwoju obszarów wiejskiej. 9 

sierpnia brałem udział w sesji nadzwyczajnej Rady Miejskiej. 10 sierpnia brałem udział w 

spotkaniu roboczym dotyczącym organizacji dożynek gminnych 2023 w Jeleniowie. 10 

sierpnia brałem udział w spotkaniu z firmą Bartosz. 11 sierpnia brałem udział w telewizyjnym 

nagraniu dotyczącym promocji dymarek 2023 dla potrzeb TVP3, oddział Kielce, nagrania 

dokonane na Centrum Kulturowo-Archeologicznym w Nowej Słupi. 11 sierpnia brałem udział 

w uroczystym pochodzie oraz otwarciu 55 dymarek w Nowej Słupi na Centrum Kulturowo-

Archeologicznym. 12 sierpnia brałem udział w wydarzeniach 55 dymarek, 13 sierpnia brałem 

udział w audycji na żywo dla stacji radiowej Radio Kielce sprzed Muzeum Starozytnego 

Hutnictwa w Nowej Słupi. 13 sierpnia brałem udział w wydarzeniach 55 Dymarek oraz 

zakończeniu Dymarek 2023. 14 sierpnia odbyłem spotkanie z wiceprezesem Towarzystwa 

Polsko-Rumuńskiego Michałem Sową w sprawie organizacji zlotu starych rumuńskich aut w 

Nowej Słupi, który ma się odbyć w terminie 1-2 września tego roku. 15 sierpnia brałem udział 

w uroczystej mszy świętej oraz w gminnych dożynkach w Sołectwie Jeleniów. Szanowni 

Państwo, tu chciałbym przy tym bardzo serdecznie podziękować pani Sołtys, pani radnej za 

współudział, współorganizację razem z Urzędem Gminy, ale również chciałbym podziękować 

całemu Sołectwu, Radzie Sołeckiej, Stowarzyszeniu Wesołówka, oraz mieszkańcom i 

sponsorom, którzy się zaangażowali. Były to bardzo piękne dożynki, bardzo pięknie 

zorganizowane, z dużą ilością atrakcyjnych występów, ale również pięknie przyozdobiona 

miejscowość Jeleniów i jestem za to wdzięczny. Myślę, że to zostało zauważone. Bardzo 

serdeczne podziękowania dla wszystkich mieszkańców, wszystkich zaangażowanych w to 

przedsięwzięcie. 17 sierpnia brałem udział w konferencji prasowej w Starostwie Powiatowym 

w Kielcach, zapraszającej na wydarzenie opowieść jako żywa ku uczci pamięci księcia 

Jeremiego Wiśniowieckiego. 18 sierpnia podpisywałem aneks do umowy w Świętokrzyskim 

Biurze Rozwoju Regionalnego w Kielcach. 18 sierpnia brałem udział w spotkaniu sołeckim 

Sołectwa Rudki. 19 sierpnia brałem udział w podsumowaniu i wręczeniu nagród w zawodach 

wędkarskich o Puchar Burmistrza Miasta Gminy Nowa Słupia na zbiorniku Rudawka w 

Rudkach. 20 sierpnia brałem udział w uroczystej mszy świętej oraz festynie historycznym na 

Świętym Krzyżu opowieść jako żywa poświęconym pamięci księcia Jeremiego 

Wiśniowieckiego. I 22 sierpnia brałem udział w posiedzeniu stałych komisji Rady Miejskiej, 

a po posiedzeniu komisji udaliśmy się wraz z Radą na drogę numer 756 Nowa Słupia - 

Łagłów w Dębniaku. Uczestniczyliśmy w podpisaniu umowy przez wykonawcę na 

przebudowę dwóch obiektów mostowych na drodze właśnie tej, o której mówimy, w 

miejscowości Paprocice i w Wólka Milanowska Dębniak na pograniczu drugiego obiektu 

mostowego. Dziękuję bardzo.  

 

 

5. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Przechodzimy do punktu piątego sprawozdanie przewodniczącego Rady 

Miejskiej z działań pomiędzy sesjami. 24 lipca uczestniczyłem w posiedzeniu kapituły 

Młodzieżowej Rady Miejskiej Nowej Słupi. 28 lipca uczestniczyłem w podsumowaniu 

projektu Integracja bez przeszkód realizowanego przez Stowarzyszenie Zdrowy Człowiek 

Emeryk, które odbyło się w Muzeum Starożytnego Hutnictwa. 3 sierpnia wraz z radnymi 

zwiedzaliśmy Park Legend. To było trzeciego, przepraszam, czwartego sierpnia brałem udział 

w pierwszej sesji Rady Młodzieżowej drugiej kadencji. Dziewiątego sierpnia to oczywiście 



nadzwyczajna sesja Rady Miejskiej. Jedenasty, dwunasty, trzynasty sierpień to Dymarki, 

pięćdziesiąta piąta edycja, w których uczestniczyłem wraz z radnymi. 15 sierpnia 

uczestniczyłem w Dożynkach Gminnych w Jeleniowie, 20 sierpnia to opowieść jako żywa na 

Świętym Krzyżu uroczystości ku czci Jeremiego Wiśniowieckiego. W wczorajszym dniu to 

22. Komisje Stałe, no i już jak burmistrz wspomniał, podpisanie umowy na drodze 756 w 

Dębniaku. Każdy czwartek oczywiście odbywały się dyżury przewodniczącego i 

wiceprzewodniczących i oczywiście też uczestniczyłem w przygotowaniu materiałów na 

komisję i sesję. To tyle z mojej strony. Zanim jednak przejdziemy do punktu szóstego, tutaj 

no taki troszkę przyjemniejsza część, ponieważ jedna z naszych radnych ale i Sołtys 

otrzymała, mamy dla niej takie gratulacje za Sołtysa Roku. Bardzo proszę, panie burmistrzu, 

abyśmy tu razem wspólnie wręczyli gratulacje dla pani Haliny Misiurskiej.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Sołtys została wytypowana na Sołtysa Roku, to wytypowania oczywiście przez środowisko, 

nie przez Urząd Gminy i chcieliśmy tu serdecznie pogratulować, podziękować. Pani już 

nagroda otrzymała, nie mogła uczestniczyć Pani Sołtys w zjeździe w Wąchocku, bo zawsze 

się to odbywa tam, więc postanowiliśmy, żeby tu uroczyście podczas sesji to przekazać. No i 

podziękować oczywiście za pracę, życzyć dalej sukcesów w pracy Sołeckiej, niełatwej, bo 

wiadomo, że spotkania z ludźmi nie są czasami rzeczą łatwą, natomiast trzeba posiadać tę 

pasję, żeby umieć się spotykać. Nasi sołtysi to robią. W tym roku wyróżniona została pani 

sołtys. Za to oczywiście dziękujemy i gratulujemy proszę pana przewodniczącego odczytania 

i gratulacji.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- W imieniu władz samorządowych składamy z okazji zdobycia tytułu Sołtysa Roku 2022 

najserdeczniejsze życzenia oraz podziękowania za pracę na rzecz lokalnej społeczności. 

Powierzając funkcję Sołtysa, mieszkańcy Sołectwa Jeleniów dali wyraz swojego uznania dla 

Pani zaangażowania w problemy wsi oraz umiejętności integracji wokół ważnych dla 

wspólnoty spraw. Pragniemy także złożyć najserdeczniejsze życzenia, zadowolenia z 

wykonywania codziennych obowiązków oraz przyjaznych relacji z mieszkańcami. Niech Pani 

praca dostarcza wielu satysfakcji i będzie źródłem społecznego uznania. Dziękuję bardzo. I 

jeszcze raz gratulujemy.  

 

Radna Halina Misiurska 

- Dziękuję bardzo przede wszystkim moim mieszkańcom. Mam wspaniałych mieszkańców, 

jestem z nich dumna i cieszę się, że mogę być ich liderem. Dziękuję bardzo.  

 

 

6. Dyskusja dotycząca dróg powiatowych na terenie Miasta i Gminy Nowa Słupia. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- No i przechodzimy szybciutko do tego punktu szóstego, dyskusja dotycząca dróg 

powiatowych na terenie miasta i gminy Nowa Słupia. Tak jak już wcześniej odczytałem, 

pismo, no nie wiem, taki pomysł jest, że do obsługi Rady może każdy z radnych w ciągu 

tygodnia zgłosiłby problem swojej drogi powiatowej. I ja z takim wykazem tych wszystkich 

problemów bym po prostu się udał na albo na sesję Rady Miejskiej, nie wiem, może jakieś 

jeszcze pismo napisze tutaj wraz z Danielem do zarządu powiatu, żeby umożliwili po prostu 

wziąć udział w sesji i zabranie głosu i przedstawienie problematycznej sytuacji z drogami 

powiatowymi i ewentualnie innymi. No taka jest moja propozycja i otwieram dyskusję, kto z 

radnych chciałby jeszcze w tej kwestii zabrać głos, może jakieś inne pomysły, może czy z 



sołtysów ktoś chciałby doradzić coś, czy Pan Burmistrz może też ma jakiś pomysł, więc 

bardzo proszę, otwieram dyskusję. O głos poprosi Burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. Szanowni Państwo, no to jak Państwo widzicie, 

zapraszamy tutaj, oczywiście Rada zaprasza, Pan Przewodniczący zaprasza przedstawiciela 

powiatu do naszej gminy, ponieważ wiemy, że stan dróg powiatowych jest na terenie naszej 

gminy najgorszy. Biorąc pod uwagę drogi gminne, biorąc pod uwagę drogi wojewódzkie, stan 

dróg powiatowych jest w naszym, opłakany można powiedzieć. Sami państwo byliście na 

objazdach, w każdej miejscowości znacie radni, sołtysi znają, jak one wyglądają. Gmina 

zgłasza problem od wielu lat. Oprócz tego, że stan dróg jest, jaki państwo widzicie, ale druga 

bardzo ważna rzecz, to jest to, że myśmy się zwracali do powiatu kilkakrotnie pismami o 

uporządkowaniu własności na tych drogach, ponieważ żeby wykonać nawet remont, trzeba 

mieć własność. I myśmy prosili, żeby po prostu chociaż małymi krokami przez te lata, które 

odbywały się kadencja Rady Powiatu, no żeby chociaż porządkowano przynajmniej własność, 

jeżeli byłaby porządkowana własność, łatwiej jest zrobić projekt, łatwiej jest wystartować do 

remontu takiej drogi. Mieliśmy przykład, kiedy ostatnio trzeba było zgłosić do remontu, no to 

ja byłem osobiście u dyrektora zarządu powiatowego dróg i siedzieliśmy nad mapką i 

patrzyliśmy, gdzie są własności, gdzie można wyremontować. I tam są takie odcinki, gdzie 

jest kawałek odcinku przykładowym jest, przykład mogę podać Cząstkowa, tu od góry, jak się 

jedzie w kierunku na Włochy, Pokrzywiankę Włochy, część mostowa praktycznie jest 

przesunięta i nie ma tam własności, a natomiast kawałek dalej jest własność, później znowu 

już jest przerwana droga i znowu już nie ma własności w Ciemnej tak zwanej i znowu już jest 

później własność dalej. Także to są takie odcinki, gdzie no jest droga do zrobienia i najgorsze 

odcinki nie można wyremontować, bo tam własności nie ma. Jest to, stawia nas to w bardzo 

trudnej sytuacji, więc jest to też taka myśl, którą należy zgłosić również do powiatu, myślę, że 

to też powinna wybrzmieć od samorządu, nie tylko od urzędu gminy, ponieważ my już tych 

pism wysłaliśmy bardzo dużo, że po prostu nasza społeczność jest zaniepokojona tym, że nie 

jest regulowana własność i że drogi nie są po prostu remontowane, jeżeli już nie stać powiat 

na to aby zrobić nową drogę, to przynajmniej ją wyremontować, prawda. Mamy przykłady 

zgłoszonych odcinków, gdzie powiedzmy są już takie fragmenty, gdzie się nie da przejechać, 

więc no należałoby to wyciąć, prawda, wyremontować, jest to koszt remontowy, no niestety 

trzeba go ponieść, środki bieżące, ale należy to zrobić dla bezpieczeństwa po prostu 

mieszkańców, żeby się nie stała jakaś tragedia. Kolejna sprawa to jest dbałość o bieżące 

utrzymanie tych, to jest też kolejny problem, ponieważ no mamy przykład Dębna z ostatniej 

ulewy, byliśmy z panem Sołtysem w sobotę, zrobiliśmy objazd, gałęzie, które zostały 

wycięte, leżały, po prostu była tak duża ulewa, że one były na środku jezdni, więc one 

stwarzały naprawdę potężne niebezpieczeństwo, niebezpieczeństwo na drodze. Więc to są 

takie rzeczy, które można, można powiedzieć na bieżąco naprawdę no przypilnować, jeżeli 

jest wykonywana jakaś praca na terenie naszej gminy, po prostu ją zacząć, zakończyć i wyjść 

z tego odcinka. No to nie, nie chodzi o to, żeby tu krytykować kogokolwiek, tylko po prostu 

no to jest sprawa naszych mieszkańców, no to jest sprawa bezpieczeństwa na drogach, na 

skrzyżowaniach. I dlatego ja apeluję też tutaj, żeby po prostu tutaj Rada stanęła razem z 

Urzędem wspólnie i byśmy po prostu takie pismo stworzyli, które Po prostu pokaże, że ten 

stan jest tak naprawdę trudny, że my w tej chwili nie chcemy uderzać w powiat, ale no i 

niestety jest to prawda, no powiat się chwali, że wydał ponad 220 parę milionów złotych, 

więc średnio na gminę wypadało ponad 11 milionów złotych. Nasza gmina tego nie widziała. 

Więc jest to sprawa dla nas bardzo trudna, tym bardziej, że wielokrotnie byliśmy tutaj na 

naszych drogach, objeżdżaliśmy je z zarządem, robiliśmy sobie zdjęcia, mieszkańcy teraz 

pytają, no gdzie te przynajmniej jakieś częściowe remonty. Mamy przykład drogi w 



Wieloborowicach, gdzie dwa domy są na osuwiskach, no i przez pięć lat nie udało się zrobić 

nic, a przydałoby się, żeby wzmocnić, po prostu ci ludzie stracą mieszkania za chwilę. Więc 

to są takie sytuacje, szanowni państwo, trudne, tu nie chodzi o to, żeby kogoś uderzać, tylko 

żebyśmy po prostu stworzyli jakiś wspólny front i wystosowali jakieś pismo stosowne do, czy 

nawet może po prostu wystąpić na sesję Rady Powiatu, czy wysłać pismo do Rady Powiatu 

po prostu, aby no, zaniepokojeni jesteśmy jako mieszkańcy, jako samorząd również tym 

stanem naszych dróg powiatowych. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy chciałby się jeszcze ktoś wypowiedzieć w tej kwestii? Ryszard 

Karpiński, bardzo proszę.  

 

Radny Ryszard Karpiński 

- Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący, będę się powtarzał za Panem Burmistrzem, jest 

to palący temat. Naprawdę, na przykład są drogi powiatowe, Stara Słupia, wiemy, o który 

odcinek chodzi, od drogi wojewódzkiej do remizy, jest to w opłakanym stanie. Panie 

Przewodniczący, nie wiem, czy nie potrzeba zrobić sesji nadzwyczajnej, poświęconej, jak to 

mówią, godzinę, czyli ileś poprosić radne powiatowe, radne powiatowe nasze i razem, 

wspólnie wypracować jakiś wspólny konsensus. No nie da się jeździć po drodze od 

wojewódzkiej, już i do Cząstkowa, w ogóle po naszych drogach powiatowych. Powtarzam się 

tutaj za moim przedmówcą. No musimy coś zrobić, bo tak dalej być nie może. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. O głos prosi radny Jerzy Roman. Bardzo proszę.  

 

Radny Jerzy Roman 

- Pana burmistrza o tej drodze Włochy-Wieloborowice. Jak pan burmistrz powiedział, dwa 

domy są nad osuwiskiem był tam już wypadek śmiertelny. Było kilka stłuczek, kilka 

wypadków, które takie były dość poważne. I tam już przyjeżdżali z powiatem, może byli tam 

już dziesięć razy. Zawsze apeluję o tą drogę i do tej pory nic, nic się nie robi. Ziemia tam po 

prostu już wisi, tylko to wszystko nad tą drogą. Jeżeli tam spadnie, to tam dojdzie do jakiejś 

tragedii większej. Wypadek śmiertelny to chyba więcej nie trzeba. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Moja taka propozycja, czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos? Nie widzę, 

czy ktoś jeszcze zgłasza do dyskusji? Nie. Łukasz Nowak, bardzo proszę.  

 

Radny Łukasz Nowak 

- Ja nawiązując tu do poprzedniej wypowiedzi, tak samo bym chciał bardzo zwrócić uwagę na 

drogę od Sosnówki w stronę Włoch. Mało to, że jest w stanie opłakanym, to kilka razy już tu, 

kilka miesięcy już prosiłem i na sesji i Panie radne, żeby po prostu wysypać chociaż pobocze 

kruszywem jakimś, w chwili obecnej tam nie mają nawet ludzie jak przejechać wózkiem z 

dzieckiem, no jest sytuacja bardzo niedobra. I musimy jakieś to pismo stworzyć, czy coś, 

żeby to może ktoś się tym zajął. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Stanisław Cisłowski, bardzo proszę.  

 

Radny Stanisław Cisłowski 

- Dziękuję. Ja bym chciał nawiązać do wypowiedzi pana burmistrza z ostatniej soboty. W 



piątek był nawalny deszcz u nas. Mamy drogę, którą projektujemy naszą gminną od drogi 

powiatowej w kierunku lasu. Wiadomo, że od lasu było duże natężenie wody, ale jeżeli przy 

drodze powiatowej byłoby odprowadzenie wody, prawidłowy rów, mniejsze by były straty, a 

tak wymuliło jednemu człowiekowi poobrywało koło ogrodzenia, jednemu podeszło pod 

samą studnię, podeszła woda i dobrze się stało, że u tej osoby pod numerem domu dwa, że nie 

weszła woda, to nie wiem jak się to stało, że ta woda tam nie weszła, tylko zrobiła sobie obok 

rowu, odejście i prosiłbym o wyczyszczenie tych rowów. Remontowaną drogę żeśmy mieli w 

Dębnie na odcinku od jeziorka w kierunku Woli Szczygiełkowej, ażury koło cmentarza w 

Dębnie położone, spod tych ażurów rosną krzaki, jaka to wizytówka powiatu i naszej 

miejscowości. Ludzie z obcych stron przyjeżdżają na cmentarz odwiedzić swoich bliskich, a 

tam krzaki mają już po dwa metry. No nie może tak być. Proszę o interwencję w tej sprawie. 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Moja jest taka propozycja, żeby do końca może miesiąca każdy z radnych 

czy sołtysów do Biura Obsługi Rady przedstawił problem jaki ma na swojej miejscowości z 

jaką drogą i takie zestawienie zrobimy zbiorcze tych wszystkich dróg i może ja poproszę o 

możliwość uczestniczenia w sesji Rady Miejskiej z zabraniem głosu i zbiorczo przedstawię 

problematykę tutaj gminy Nowa Słupia i może dopytam dlaczego tak po macoszemu jest 

traktowana ta Nowa Słupia, gdzie w czym tkwi problem. że jest Nowa Słupia pomijana. 

Przepraszam, bo pan burmistrz, zastępca burmistrza prosi o głos.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Ja szanowni Państwo, chciałem wszystkich poinformować, jeżeli chodzi o projekty dróg, to 

aktualnie my mamy decyzję z RID na tą drogę od Drogi Wojewódzkiej w Starej Słupi do 

remizy. I tutaj, z tego co wiem, powiat zgłosił tą drogę do dofinansowania do rządowego 

funduszu rozwoju dróg, bo wniosek żeśmy też po części przygotowywali i całą dokumentację 

przez nasze ręce przechodziła, więc tutaj podejrzewam, że ta droga nam w tym wniosku 

zapunktuje i ona będzie realizowana. Natomiast do Rządowego Funduszu Inwestycji 

Strategicznych również część drogi powiatowej, ta która aktualnie jest projektowana zostało 

zgłoszone. To jest droga Cząstków Skały, ale ponieważ ona jest dość kosztowna, bo całość tej 

drogi będzie kosztować gdzieś około 18 milionów, taki jest aktualny kosztorys, w związku z 

tym chcemy tylko poprawić bezpieczeństwo przy krzyżówce tych dwóch dróg powiatowych, 

czyli Cząstków Skały i Stara Słupia-Pokrzywianka. bo ono będzie podniesione i będzie 

poprawa tam bezpieczeństwa i również za zjazdem, ten odcinek za zjazdem do szkoły do 

Pokrzywianki, żeby poprawić bezpieczeństwo dojazdu dzieciom do szkół. Także tutaj, 

szanowni Państwo, jeżeli chodzi o drogi powiatowe, no teraz będziemy, już mamy 60 wpłat 

czy 63 wpłaty na przyłącza kanalizacyjne w Jeziorku. Będziemy sukcesywnie podpinać 

mieszkańców od Mirocic, czyli do oczyszczalni ścieków, która jest odebrana do Dębna w tym 

kierunku, natomiast drogę będziemy realizować po wykonaniu aktualizacji tego projektu, 

który bodajże w 17 czy 18 roku był wykonywany i też również tą drogę będziemy zgłaszać do 

dofinansowania do starostwa powiatowego. My od lat, Szanowni Państwo, jako Urząd 

piszemy pisma o uregulowaniu własności, tak jak wspomniał Pan Burmistrz. Mamy trzy 

działki drogowe, gdzie asfaltem zarządza Powiat, a właścicielem gruntu jest Nowa Słupia. I 

nawet podsuwaliśmy takie rozwiązania, żeby po prostu decyzją z RID zrobić projekty na te 

drogi i w systemie zaprojektuj, wybuduj, żeby powiat zgłosił to do dofinansowania do 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Dlatego, że nawet deklarowaliśmy, że oddamy te 

nieruchomości za darmo, żeby tylko uregulować. Ta droga taka, która by nam się przydała na 

pewno, to jest ulica Kolejowa. Szanowni Państwo, tam jest naszą wizytówką, przyjeżdżają 

ludzie na Targowice, więc ta droga aż do mostu, zgłaszaliśmy ją kilkukrotnie, żeby powiat ją 



wykonał, tym bardziej, że tam również mamy projekt na wykonanie kanalizacji, dlatego że ci, 

którzy mieszkają tutaj w tym między targowiskiem a ulicą kolejową, no niestety nie są 

jeszcze wpięci do kanalizacji. My o to zadbaliśmy, że mamy projekt gotowy i chcemy ulicę 

kolejową i ulicę górniczą wykonać tam kanalizację w najbliższym możliwym czasie, jeżeli 

pozyskamy na ten cel dofinansowanie z funduszy inwestycji strategicznych. Również ta droga 

po części tam działka drogowa, jeżeli chodzi o Sosnówkę Włochy, również ma 

nieuregulowaną własność. Jeszcze jest kawałek działki na Pokrzywiance. Także trzy 

własności są gminne i to jest od lat nieuregulowane. Powiat w odpowiedzi na nasze pisma, bo 

myśmy chcieli również w jakiś sposób ponaglić i naliczyć im jakieś opłaty za to, że użytkują 

nasz grunt. bez tego i pozyskują też środki, bo jeżeli ktoś zwraca się do powiatu, bo buduje 

załóżmy internet czy zajętość pasa, no to wtedy powiat bierze opłaty, no bo jest zarządcą 

drogi, a nie gmina, chociaż jest właścicielem gruntu. No ale powiat nam odpowiedział, jeżeli 

chcecie, no to przejmijcie sobie te drogi i wyremontujcie. Dziękuję uprzejmie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Pan burmistrz.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Korzystając, szanowni państwo, z okazji, że rozmawiamy tutaj o drogach, to ponieważ 

ostatnie ulewy też dały nam się tutaj we znaki, ja miałbym taką prośbę do mieszkańców, to 

również do państwa sołtysów, żeby zwracać uwagę, ponieważ przy tych drogach rowy czy 

przepusty przy nieruchomościach powinni czyścić mieszkańcy i ja bym prosił, żeby o to 

zadbać, dlatego że zatkanie czasami tego przepustu przez mieszkańca, były takie przypadki, 

że mieszkańcy zatykają sami więc jest wtedy problem, ponieważ no ta woda gdzieś podczas 

ulewy albo się przelewa na drogę, albo na czyjąś nieruchomość, no i stanowi oczywiście 

ogromny problem. Jeżeli chodzi o Jeziorko, to ja bym taką informację jeszcze miał, że jest, 

projekt jest aktualizowany. Jest jeszcze aktualizowany ten projekt przez wykonawcę tego 

projektanta, który robił projekt kilka lat temu. Ten projektant aktualizuje projekt tej drogi, 

ponieważ tam nie mamy w niektórych miejscach własności i tam będzie musiało być 

realizowane te odcinki z RID-em oczywiście. Ale to taka informacja, informacyjna tylko i 

dziękuję bardzo.  

 

 

7. Podjęcie uchwał: 

 

1) w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023 – 

2039, 

 

2) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Zamykam dyskusję. W takim razie już nie widzę zgłoszeń, do dyskusji 

przechodzimy do punktu siódmego. Podjęcie uchwał i dwie uchwały. Pierwsze to uchwały 

budżetowe w sprawie zmiany wieloletniej prognozy oraz w sprawie zmian w budżecie. 

Wczoraj dyskutowaliśmy odnośnie tych dwóch uchwał, ale tam były pewne zapytania. Tutaj 

kolega radny Sylwester Kozłowski chciał o informację pani, pani inspektor, która zastępuje 

panią skarbnik odnośnie kwoty 430 tysięcy, o ile dobrze... I tutaj kolega prosi o głos, w takim 

razie oddam głos koledze i później pani, pani Anna Rola uzupełni te wszystkie informacje. 

Bardzo proszę.  



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję, panie przewodniczący. Pierwsza taka uwaga, jeżeli jesteśmy przy 

zmianach budżecie, rozmawialiśmy wczoraj na wspólnym posiedzeniu komisji na ten temat. 

Bardzo proszę po raz kolejny, panie przewodniczący, aby materiały dotyczące zmian w 

budżecie i prognozy finansowej były dostarczane zgodnie z zapisami w statucie, a nie dzień 

przed wspólnymi komisjami. Szczegółowo omówiliśmy wczoraj zmiany w budżecie. Pani 

skarbnik przedstawiła wszystkie zapisy. Wydaje mi się, że nie ma sensu dzisiaj jeszcze raz po 

kolei omawiać tych zmian. Jedna rzecz, która budziła moją wątpliwość wczoraj, to mieliśmy 

zapis w zmianach w budżecie, który dotyczył kwoty 445 tysięcy złotych, przeniesienia zwrotu 

podatku VAT odzyskanego w związku z zapłatą faktur zakupionych za węgiel w roku 2022. 

Trzecim, tak. Trzecim, gdzie w zmianach w budżecie mieliśmy dokładnie opisane zmiany 

dotyczące wydatków bieżących, gdzie były rozpisane kwoty 1500 zł, 3000 i tak dalej. 

Natomiast w tym punkcie była tylko kwota 445 tysięcy z przeznaczeniem na wydatki bieżące, 

bez żadnego opisu. Moim zdaniem jest to po prostu potraktowanie Rady Gminy w sposób no 

taki, jaki właśnie to zostało zrobione. Rada Gminy została potraktowana jako taki organ, 

który ma tylko podnieść rękę i zagłosować. Taki jest mój odbiór, bo w jednym przypadku 

rozpisujemy każdą kwotę szczegółowo, a przy kwocie pół miliona złotych mamy tylko zapis 

na wydatki bieżące. Pani skarbnik dostarczyła na dzisiejszą sesję wyjaśnienie, mamy 

dokładnie rozpisaną tą kwotę 445 tysięcy. Bardzo proszę o przekazywanie radnym takich 

dokładnych rozliczeń, jeżeli mamy tak duże kwoty. Cała kwota 445 tysięcy jest rozpisana. 

Mam pytanie co do dwóch kwot. Kwota 5 tysięcy złotych, organizacja targów i wystaw, 

zakup usług pozostałych, proszę powiedzieć o jakie targi chodzi i o wystawy i 5 tysięcy 

złotych pozostała działalność, zakup usług pozostałych. Proszę o wyjaśnienie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- To może tak kolego radny. Najpierw niech pani, pani Ania przedstawi wszystkie te zmiany, 

które są, ale tylko w tych kwotach 445 tysięcy, bo resztę to wczoraj omówiliśmy dokładnie. I 

proszę tylko ustosunkować się do tych zmian dotyczących tej kwoty i odpowiedzieć na 

pytanie w kolejności panu radnemu Sylwestrowi Kozłowskiemu.  

 

Anna Rola 

- Witam jeszcze raz szanowne państwo. Środki w kwocie 445 tysięcy jako przeniesienie ze 

zwrotu odzyskanego podatku VAT w związku z zapłatą faktur zakupowych za węgiel 

dokonanych w roku 2023 przeznaczono na wydatki bieżące i rozklasyfikowano to 

następująco. Będę czytać rozdziałami, będzie szybciej. Rozdział 402. Przeznaczono 30 

tysięcy złotych, jest to dostarczanie wody po prostu na zakup energii na stacjach uzdatniania 

wody. Przeznaczyliśmy 5 tysięcy na drogach publicznych, na zakup materiałów i 

wyposażenia. Dział 707 jest to gospodarowanie mieszkaniami gminy, przeznaczyliśmy kwotę 

50 tysięcy, po prostu są to opłaty za wspólnoty. Dział 710-20, organizacja targów i wystaw, 

na energię przeznaczyliśmy 5 tysięcy i tu jest opłata energii na placu targowym. W ten dział 

wchodzą nam place targowe. 750, 95, 400, 300, zakup usług pozostałych, daliśmy 5 tysięcy. 

To jest dział, to pozostała działalność, gdzie nie możemy dać ani w administrację, ani w 

strażę, ani w gospodarkę nieruchomościami. Mamy taki dział w klasyfikacji budżetowej. Wie 

pan co, teraz pan nie powiem, bo mamy fakturkę pod to, ale przygotuję panu. Płacimy 

oprogramowanie z tego działu też, ale zaraz panu przygotuję, na co dokładnie jest ta kwota 

zabezpieczona. Rozdział 754-12-30-30 są to ochotnicze straże pożarne i są to różne wydatki 

na rzecz osób fizycznych, tutaj na ekwiwalenty. Też na straże na paragrafie 4-300 daliśmy 5 

tysięcy jako zakup usług pozostałych. Na dziale 801-13, paragraf 4-300 zwiększyliśmy kwotę 

25 tysięcy z tych środków. Dowóz uczniów do szkół, są to usługi pozostałe, czyli naprawy 



samochodów i opłaty też za dowożenie uczniów niepełnosprawnych do szkół. Dział 801.50, 

tu zwiększyliśmy cały dział o 45 tysięcy, gdzie na paragrafie 30.20 jako składniki zaliczane 

do wynagrodzeń daliśmy tysiąc złotych, składki na Fundusz Pracy oraz Fundusz 

Solidarnościowy tysiąc złotych i na paragraf wynagrodzeniowy 43 tysiące. Na rozdziale 901 

na paragrafie 4.260 tu zwiększyliśmy 80 tysięcy. jest to gospodarka ściekowa i ochrona wód, 

zakup energii. Też na tym samym rozdziale zwiększyliśmy paragraf 4.300, 30 tysięcy złotych 

jako zakup usług pozostałych. Rozdział 915, paragraf 4.260, zwiększyliśmy kwotę 20 tysięcy, 

jest to oświetlenie ulic, placów i dróg, zakup energii. Też na tym samym rozdziale paragraf 

4.300 został zwiększony o kwotę 30 tysięcy zakup usług pozostałych. No i z tej kwoty 

również zabezpieczyliśmy 100 tysięcy na dotację podmiotową, o co się ubiegała nowa 

instytucja kultury Park Dziedzictwa Łysagóra. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Sylwester Kozłowski.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Na wspólnym posiedzeniu komisji zgłaszałem problem Ochotniczej Straży 

Pożarnej z Mirocic jest kwota 4 tys. zł. Pismo wpłynęło do pana burmistrza. Prosiłem panią 

skarbnik, czy jest możliwość na tej sesji wygospodarowania środków. Proszę powiedzieć, czy 

ta kwota w Ochotniczych Strażach Pożarnych, 5 tys. zł, to jest m.in. z przeznaczeniem na 

naprawę auta, czy nie ma tej kwoty na dzisiejszej sesji?  

 

Anna Rola 

- Te kwoty, które zabezpieczaliśmy tą sesją, to po prostu przeważnie były na wydatki, które 

już wiemy, już mamy. Na fakturki po prostu, które są u nas już w budżecie. Przejrzymy 

oczywiście jeszcze, czy da się tam coś zrobić, ale musieliśmy wprowadzić też na inny 

rozdział, na strażach, bo tu mieliśmy już papiery na 15 tysięcy. I po prostu to, co mamy 

terminowe, to zwiększaliśmy na już.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Panie Burmistrzu, nie przestaniecie na dzisiejszej sesji może skutkować tym, że samochód 

zostanie wyłączony z akcji ratowniczych, gaśniczych, po prostu będzie niesprawny. Może w 

trakcie dyskusji gdzieś znajdziemy jeszcze, jeszcze te środki. Prosiłem też o dotacje 

podmiotowe i celowe, jakie zostały przekazane na instytucje kultury, Mówiłem o Muzeum 

Starożytnego Hutnictwa, o Parku Dziedzictwa Gór Świętokrzyskich, Łysa Góra i o GOKSiT. 

nie mam tu wymienionego GOKSiT, natomiast jeżeli chodzi o Muzeum Starożytnego 

Hutnictwa, mamy dotację podmiotową zaplanowaną w kwocie 670 tysięcy na cały 2023 rok. 

Wydatkowaliśmy 481 tysięcy. Podaje Pani, że zostało 118, czyli zmniejszamy tą dotację. Bo 

to powinno być 60 tysięcy więcej, czyli 178 powinno być. To jest jedna sprawa. Jeżeli chodzi 

o Park Dziedzictwa Gór Świętokrzyskich, dotacja podmiotowa przekazana w ciągu ośmiu 

miesięcy 20 tysięcy. Dzisiaj przesuwamy 100, tak, czyli zostaje nam jeszcze, jeszcze 10 

tysięcy z tej dotacji podmiotowej do, do przesunięcia.  

 

Anna Rola 

- Dotacja podmiotowa na rok 2023 dla parku Łysa Góra wynosiła 30 tysięcy. Tą sesją 

zwiększamy ją o 100 tysięcy, a przekazaliśmy 20 tysięcy. Czyli jak Państwo zatwierdzą 

budżet zostanie nam, będzie plan 130 tysięcy. Łącznie z dzisiejszą sesją. To wzięłam. Nie, 

nie. Plan całościowy potraktowałam, że ten, który przyjmiemy dzisiaj, 100 tysięcy 

zwiększamy. Dwadzieścia tysięcy przekazaliśmy za osiem miesięcy. Plan całościowy, jeżeli 



Wysoka Rada dzisiaj zatwierdzi te sto tysięcy na dotację podmiotową, będzie wynosił sto 

trzydzieści tysięcy.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Czyli dziesięć tysięcy zostaje jeszcze do przekazania. Dobrze. I teraz Jeszcze mamy dotację 

celową, bo przekazujemy dzisiejszą sesję 325 tysięcy, a całościowa po zmianach jest 407, 

czyli zostanie jeszcze 82 tysiące, tak? I to będzie do poniesienia w 2023 roku.  

 

Anna Rola 

- Tak, poprzednią sesją dawaliśmy 82 tysiące.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Tak. I pożyczka wynosiła 300 tysięcy, która była już przekazana. Bardzo dziękuję Pani. 

Panie Burmistrzu, pytałem też o remont mostów wczoraj. Bardzo bym prosił o wyjaśnienie tej 

kwestii. Chodziło o to, jakie kwoty mamy przeznaczone na jeden most i na drugi, na jakim 

jesteśmy etapie, kiedy zostaną wykonane. Bardzo proszę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Wysoka Rado, Panie Radny, mamy jeżeli chodzi o remonty mostu, dwa mosty do remontu, 

mamy dokumentację, ogłosiliśmy przetarg na most w Pokrzywiance. przed aktualizacją cena 

kosztorysu inwestorskiego była na poziomie 295 723 zł brutto. Po aktualizacji 352 827 zł i 6 

groszy brutto. Najtańsza oferta 295 tysięcy 500 złotych, którą złożył przedsiębiorca, 

przedsiębiorca drugi z listy, który złożył oferty, bo pierwszy się wycofał. Brakuje nam 60 

tysięcy do tego, żeby podpisać w dniu dzisiejszym, bo dzisiaj mija termin związania z ofertą, 

wydłużony o kolejny miesiąc. Jeżeli nie, to w takiej sytuacji będziemy musieli powtarzać 

przetarg. Jeżeli chodzi o most w Mirocicach, też dokumentacja jest. I przed aktualizacją, bo tu 

nie aktualizowaliśmy kosztorysów, kosztorys na remont tego mostu, bo mówimy cały czas o 

remoncie i o środkach bieżących, kosztorys tego mostu zapowiadał się na kwotę 120 318,60 

zł. Dziękuję. My cały czas czekamy, Szanowni Państwo, na to, żeby, ponieważ nie da się 

inaczej wykonać, bo te mosty moglibyśmy też gdzieś umiejscowić w jakimś dofinansowaniu, 

ale no niestety nie ma czegoś takiego, jak załóżmy w Rządowym Funduszu Rozwoju Dróg, 

no spróbujemy przy następnym naborze, ewentualnie gdybyśmy mieli projekt, żeby objąć i 

projekt na drogę i ewentualnie z mostem, ale to już wtedy, to musi być przebudowa mostu, a 

nie remont mostu. Natomiast remonty są obarczone tym, że muszą to być środki bieżące. 

Inaczej tego nie rozliczymy, tego, sfinansowania tego przedsięwzięcia, a na środki bieżące 

naprawdę narzekamy, brakuje nam tych środków bieżących, no z uwagi, szanowni państwo, 

chociażby na podwyżkę cen energii. Dochodzą nam nowe obiekty, tu pan burmistrz 

wspominał na sesji Wysokiej Radzie, że sam przykład, oczyszczalnia ścieków w Starej Słupi, 

98 tysięcy faktura. Teraz uruchomiliśmy drugi obieg, to jest 100 kW mocy przyłączeniowej. 

Kolejny obieg, jeżeli chodzi o Mirocice, też 100 kW przyłączonej mocy. Może coś odrobimy, 

jeżeli zrobimy te instalacje fotowoltaiczne, ale to też, no idzie jesień, zima, nie będzie taka 

produkcja, jak powinna być, więc tutaj naprawdę cena energii buduje nam wydatki bieżące 

niesamowicie. Dziękuję uprzejmie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega kontynuuje jeszcze? Tak. Bardzo proszę.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Czyli przesuwając 60 tysięcy z wykonawcą, podpisujecie umowę, wykonawca wchodzi na 



most w Pokrzywiance, realizujecie to zadanie, natomiast pod znakiem zapytania cały czas jest 

remont mostu w Mirocicach, bo nie wiadomo, czy w tym roku wykonamy to działanie.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Jeżeli będziemy mieli wpływ jakichkolwiek środków bieżących, to będziemy wtedy 

planować przetarg, czy tutaj w grę wchodzi po aktualizacji kosztorysu, jeżeli by to się 

mieściło w kwocie do 130 tysięcy euro, to w takiej sytuacji, netto, to w takiej sytuacji 

zapytanie ofertowe wystarczy, jeżeli chodzi o postępowanie. My nie mamy pieniędzy, nie 

mamy środków.  

 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Ad vocem tej wypowiedzi pana Sylwka. Przede wszystkim jedna rzecz. Nie traktujemy 

radnych źle, szanowni państwo, ponieważ zmiany zostały dokonane w załączniku. Owszem, 

one są może nieczytelne, ale my jesteśmy jedną z nielicznych gmin, jedną z nielicznych gmin, 

to muszę państwu powiedzieć, bo wszystkie skarbniczki to mówią, że my rozpisujemy środki 

na nuty. Ci, którzy zajmują się muzyką, pan Sadrak wie, co znaczy na nuty. Każda nuta jest 

rozpisana, każda kwota jest rozpisana, mało która gmina tak robi. My państwa 

przyzwyczailiśmy, więc nie uciekamy od tego i staramy się jednak to robić. Także nie 

traktujemy tutaj absolutnie, jeżeli chodzi o radę gminy w ten sposób, ponieważ, do 

podnoszenia rąk, ponieważ są to rzeczy ważne, a bardzo ważne rzeczy muszą być często dość 

długo dyskutowane. Jeżeli chodzi o kwotę 445 tysięcy złotych, którą dzisiaj żeśmy 

rozdysponowali, szanowni państwo, szanowni mieszkańcy, to jest kwota środków bieżących, 

których gmina zapłaciła, pomniejszając swój budżet, bo zapłaciła ze środków, których nie 

mieliśmy zaplanowanych. Te środki wracają do funkcjonowania gminy, do środków 

bieżących. Płacimy za tym między innymi większość tutaj tych środków jest przeznaczona na 

energię, ewentualnie na przesunięcie na instytucję kultury, która powstała, którą mieliśmy też 

niezapalone w budżecie, a ta instytucja zaczęła już funkcjonować, potrzebuje zatrudnić osoby, 

więc te środki są potrzebne. Ja mówiłem tutaj wielokrotnie, że mamy problem ze środkami 

bieżącymi. Ja wiem, że niektórzy radni chcieliby, żebyśmy hurtowo robili boiska, mosty, 

przepusty. Ja też bym chciał. To byłaby wielka promocja dla gminy, dla mnie, dla 

urzędników. Ale skąd my mamy te środki wziąć, szanowni Państwo? Mówiliśmy na sesji 

podatkowej, na wpływach dotyczących opłaty za wodę, za ścieki. Mamy najtańsze ścieki, 

mamy najtańszą wodę, przez ostatnie lata w ogóle nie podnoszoną. Do wody dokładamy 500 

tysięcy złotych. Teraz po tym roku będziemy dokładać milion najprawdopodobniej bo doszły 

środki. No to szanowni państwo, proszę mi powiedzieć skąd, niech pan radny wskażą źródła 

finansowania naszych inwestycji, remontu. My byśmy z chęcią wyremontowali, drogi byśmy 

wycinali, mamy odcinki na drogach gminy, gdzie chcielibyśmy kawałek wyciąć. Niestety nie 

da się, kupujemy masę i własnymi siłami próbujemy uzupełniać , nie wynajmujemy firm, 

ponieważ nie mamy środków bieżących. To nie jest problem naszej gminy. Jak sobie państwo 

przejrzycie, przejrzycie samorządy, czy różnego typu czasopisma samorządowe, To dotyczy 

to praktycznie dziewięćdziesięciu procent gmin w Polsce. Te środki po prostu znikają. Nie 

mogą samorządy podnosić opłat, nie wiadomo jak, więc ich nie podnoszą. W naszej gminie 

prawie w ogóle się, trzyprocentowa skala podwyżki, w stosunku do cen, które w tej chwili na 

rynku są, czy nawet ościennych gmin, jeżeli chodzi o podatki, czy opłaty za wodę ścieki, to 

są, mamy nieporównywalnie mniejszą. Więc my tych dochodów nie mamy tak naprawdę, 

bieżących, które by rosły i uzupełniałyby zmianę wynagrodzeń, zmianę opłat za energię. To 

są te główne rzeczy, które nas uderzają, a przecież odpowiedzialność za gminę nie jest na 

panu radnym, który pyta, że my w tych środkach gdzieś coś mamy. My te środki 

odpowiadamy za utrzymanie gminy bieżące, za działalność bieżącą gminy, za opłacenie 



wynagrodzeń nauczycielom, szkołom, utrzymanie instytucji, utrzymanie instytucji, które 

gmina ma, prawda, za utrzymanie bieżące działalności na drogach i tak dalej, więc my 

musimy po prostu tutaj panować nad tymi środkami, staramy się robić to w sposób 

oszczędny, ekonomiczny i dlatego jest tutaj po prostu prośba, żebyśmy nie robili z tego nie 

wiadomo czego. To były środki bieżące, odzyskane z podatku VAT z węgla, przecież myśmy 

za ten węgiel zapłacili mało tego, my jeszcze mamy ponad, chyba ponad 400 tysięcy złotych 

węglu, który leży na placu, które są do odzyskania, które też na te środki bieżące, na 

zakończenie mam nadzieję budżetu, próby domknięcia budżetu postaramy się w jakiś sposób 

odzyskać. Więc to nie jest taki problem, że my tutaj staramy się coś ukrywać. Nic przed 

radymi nie ukrywamy, najważniejsze rzeczy powstają na radzie, dyskutowane są przez radę, 

największe inwestycje powstają na radzie, dyskutowane są przez radę, przez sołtysów, 

konsultowane z mieszkańcami. My tutaj od niczego szanowni państwo nie uciekamy. A jeżeli 

chodzi o rozpisywanie tych środków, no robimy to od wielu lat, po prostu bardzo dokładnie, 

trochę żeśmy przyzwyczaili, że po prostu jest to, jest to też praca księgowości, która musi 

poświęcić i to, że czasami te materiały faktycznie za co przepraszamy, bo nie powinno tak 

być, powinniśmy faktycznie zgodnie ze statutem podawać, ale jeżeli przychodzi kwota 

zmiany jakiejś, czy od wojewody, czy innego typu wpływ, w ostatnim dniu, no to my nie 

chcemy Państwa ścigać, robić sesje nadzwyczajne za 3-4 dni czy 5 dni, dlatego przerzucamy, 

ale pytamy Pana Przewodniczącego, czy możemy to wpisać, czy możemy to przekazać, nie 

robimy tego sami. Zawsze jest rozmowa, zawsze jest pytanie. Bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. Kolega Sylwester Kozłowski.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Panie burmistrzu, każdy radny ma prawo zadać pytanie, jeżeli 

rozmawiamy o finansach publicznych, prawda? Sam pan zadawał takie pytania 

niejednokrotnie i na sesjach, i jako radny, i jako, jako mieszkaniec. W uzasadnieniu do zmian 

w budżecie mamy jasno napisane, plan dochodów budżetu, zwiększenie dochodów bieżących, 

wydatki 1500 zł, 3060, 2511, zwiększenie wydatków bieżących 1500 i tak dalej, które mam 

rozdrobnione te kwoty. Natomiast jest pozycja, która mówi o kwocie blisko pół miliona 

złotych i nie ma wyszczególnionych zadań, na co to przeznaczamy. Stąd było moje pytanie. 

Mam odpowiedź, wszystko jest jasne, czyste i klarowne. To no jeżeli tu tak się rozdrabniamy, 

to dlaczego przy kwocie 400, prawie 500 tysięcy tego nie robimy. Jeżeli chodzi o zadania, to 

rozumiem, że ten most nawet za te 120 tysięcy złotych w Mirocicach nie będzie ogłoszony 

przetarg w tym roku. No mamy 120 zagwarantowane w budżecie. Mamy budżet. uchwalony 

w styczniu. W budżecie mamy zabezpieczone środki. Tak. To proszę ogłosić przetarg, 

zobaczymy jakie będą oferty. Pan Marek na jednej sesji powiedział, że nie możemy robić 

projektu, ponieważ musimy wtedy wchodzić w uzgodnienia wodnoprawne, musimy robić 

całą kompletną dokumentację i pójdziemy w kierunku remontu mostu. Pójdziemy w kierunku 

remontu mostu. uznaliśmy tu wszyscy, okej, dobra, róbmy ten remont mostu, jest potrzebny, i 

tu, i tu nie idziemy w dokumentację ustalenia wodnoprawne, i na jednym moście, i na drugim. 

I nagle jeden musimy zrobić, a drugiego niekoniecznie. Czy to jest przypadek? Gdzie mamy 

zabezpieczone środki w budżecie gminy. Panie burmistrzu, 120 tysięcy.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Pan zastępca, bardzo proszę. Pan tu doszukuje się jakiejś drugiego dna w tym. Nie, wie pan, 

nawet nie prowadzę tego zadania, akurat pana Marka nie ma i tutaj wypowiadam się również 

w jego imieniu, bo on nadzoruje, bo też dzieliby się tymi zadaniami. Szanowni Państwo, 

naprawdę zastanawiamy się skąd, dlatego między innymi wykorzystaliśmy tą sytuację, gdzie 



wykonawcy projektów przesuwają terminy realizacji tych projektów, czy wykonania tych 

projektów. I stąd pojawiły się środki uwolnione w tym roku i dlatego bierzemy na ten most, 

bo my cały czas zastanawialiśmy się skąd na jeden most zabezpieczyć dodatkowo 60 tysięcy 

złotych. Most, który jest nieczynny, więc staramy się sukcesywnie załatwiać problem, nie na 

zasadzie, nie dopatrując się, że akurat kogoś nie lubimy, czy lubimy i tam będziemy 

wykonywać. Ten most jest nieczynny. Dlatego tutaj, akurat to się też zdarzyło pod moją 

nieobecność, bo też byłem na urlopie i takie decyzje zapadły. Więc ja uważam, że jeżeli będą 

jakiekolwiek wolne środki, no to my przystąpimy do zapytania ofertowego, bo my się 

spodziewamy, no zobaczcie, szanowni państwo, pierwszy most 295 tysięcy, a później jest 

352, jeżeli chodzi o kosztorys inwestorski. A nie wiadomo, jak to będzie, jeżeli chodzi o 

Mirocice. Na pewno nie będzie niżej, bo tu nie możemy się spodziewać, bo ceny materiałów 

już w miesiącu maju przekroczyły ponad 10 procent, jeżeli chodzi o wskaźniki budowlane 

montażowe. No tak, ale to jest, ja mówię, to jest druga oferta jeszcze uzgadniana z 

wykonawcą, żeby po prostu ktoś to zadanie wziął, bo kolejne oferty są już powyżej tej kwoty 

352. Więc to nie jest tak, że my tutaj szukamy rozwiązań, bo przecież na tym moście, 

szczególnie tam, gdzie jest nieczynny, to nam zależało niesamowicie, bo mieliśmy tu dużo 

zgłoszeń ze strony mieszkańców, że oni nie wiedzą, jak sobie poradzić z tym tematem. Tam, 

gdzie jest możliwość, reagujemy na bieżąco. No nie chcę już nawiązywać do innych zdarzeń, 

ale o co nas Państwo prosicie, to staramy się to wykonać w miarę możliwości. Koparka jest 

cały czas w ruchu i wykonujemy to, bo to jest nasze zadanie, ale nie rozumiem po prostu 

takiego zastrzeżenia, że szukanie drugiego dna gdzieś w problemie, gdzie staramy się go 

rozwiązać, ale nie na zasadzie takiej, że skoro jest most przejezdny, no to jeszcze chwilę 

może poczekać.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- To ja mam jeszcze takie pytanie do Pana zastępcy. Może ten wykonawca, który będzie 

realizował to zadanie na rzece w Pokrzywiance, i w miejscowości Pokrzywianka, byłby tak 

uprzejmy i ocenił, jaki koszt by był naprawy mostu w Mirocicach. Może podjąłby się też tego 

zadania, byśmy jakieś środki wygospodarowali, żeby przy okazji jednego zadania, żeby od 

razu uruchomić i drugie zadanie.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Ja nie mogę tego uzgadniać z wykonawcą, muszę przeprowadzić postępowanie w formie 

zapytania ofertowego. Przynajmniej w formie zapytania ofertowego, bo to jest kwota do 130 

tysięcy złotych. Gdyby to było kwota regulaminowa do dwudziestu tam kilku tysięcy, chyba 

dwudziestu pięciu, no to tak, to wtedy można wykonać to w formie zlecenia. Ale tutaj jest 

potrzebne zapytanie ofertowe. To jest kwestia dwóch tygodni, jeżeli chodzi o wykonanie 

takiego przygotowania i później ogłoszenia takiego zapytania ofertowego. Dziękuję.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Panie Wiceburmistrzu, nie chodzi o żadne drugie dno. No, jakie drugie dno? I tu jest 

potrzebny, powtarzam to, i tu jest potrzebny, u kolegi Jurka jest bardziej potrzebny, bo jest 

nieprzejezdny. No i zgadzam się w stu, zgadzam się w stu procentach, ale skoro mamy 

zapisane dwa zadania, mamy w budżecie zagwarantowane środki, to uważam, że powinniśmy 

iść w jednym kierunku i w drugim. I panie wiceburmistrzu, być może gdzieś zrobiłem błąd w 

zapiskach. Mieliśmy na most w Pokrzywiance 295 tysięcy, tak, w budżecie. Nie, bo pan 

powiedział, że kosztorys… Dobrze, bo to błędnie zapisałem. Panie burmistrzu, proszę jeszcze 

o odpowiedź odnośnie 4 tysięcy złotych Ochotnicza Straż Pożarna w Mirocicach.  

 

 



Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, to są środki, które w tej chwili przesuwamy na działalność bieżącą na 

straże pożarne. Wiadomo, że musimy uzupełnić przede wszystkim w pierwszej kolejności 

ryczałty, bo one są już do wypłacenia. Również pojawiły się rachunki, które w tej chwili 

nasza gmina musi zapłacić za pewne usługi. Ja mam wiedzę, bo ponieważ strażacy zgłaszają 

różne problemy i czasami są to kwoty, które nie do końca się zgadzają bo z tego co wiem 

straż zgłosiła i to rozmawialiśmy na dymarkach, bo byłem obecny i rozmawiałem ze strażą, 

wskazali mi jaki problem w samochodzie jest. Ja powiedziałem, żeby ten problem został 

zgłoszony tutaj do gminy, został zgłoszony, pracownik go rozeznaje i nie wiemy czy ta kwota 

będzie 4 tysięcy złotych czy tysiąca złotych. Więc wyjaśnimy to w najbliższym czasie, jeżeli 

się okaże, że mamy pieniądze na koncie, zapłacimy i to zrobimy, bo to jest w pierwszej 

kolejności do zrobienia.  

 

Radny Sylwester Kozłowski 

- Bardzo dziękuję. Panie burmistrzu, pismo wpłynęło do gminy, rozeznanie jest zrobione 

bardzo dokładnie. Był mechanik, za którego zostało zapłacone, czy też fachowiec 300 zł za 

stwierdzenie wady i tej usterki. Informacja taka w Urzędzie Gminy jest, ile będzie kosztować 

naprawa. Jest to 4 tysiące, także to wszystko, to rozpoznanie jest zrobione, o czym państwo 

doskonale wiecie. To rozumiem, bo pan powiedział, że mamy zabezpieczone środki, 

będziemy mieć w budżecie 15 tysięcy na ochotnicze straże pożarne, różne wydatki na rzecz 

osób fizycznych i rozumiem, że z tych 5 tysięcy złotych część będzie można przeznaczyć na 

ten zakup. Bardzo dziękuję. Dziękuję.  

 

Radny Robert Klefas 

- Dziękuję panie przewodniczący. Ja mam dwa pytania do pani inspektor. Pierwsze pytanie 

dotyczy tego, czy w odzyskaniu VAT-u ze sprzedaży węgla uczestniczył podmiot 

zewnętrzny. To pierwsze i drugie chciałbym, ażeby pani inspektor wyjaśniła kwotę 

przesunięcia, zdjęcia pieniędzy z budowy dróg między innymi Hucisko-Mirocice .  

 

Anna Rola 

- Panie radny nie, VAT odzyskujemy sami. Robi to pracownik. Nie używamy firmy do 

żadnego odzyskiwania VAT-u. Ani z inwestycyjnych, ani z wydatków bieżących. Po prostu 

realizuje rozliczenie VAT urząd, sami pracownicy. Odnośnie drugiego pytania, dlaczego te 

środki były tu, zwiększane, a tu zabierane, dlatego że uzgadnialiśmy z panem kierownikiem 

inwestycji, że po prostu nie ma szans na tych zadaniach, żeby one były w tym roku 

wykorzystywane, a były potrzebne na drugie, na inne zadania. Nie mamy innych środków, 

gdzie moglibyśmy przeznaczyć na te zadania, które będą w tej chwili wykonywane, a tam 

były zadania, gdzie wchodził wykup nieruchomości i działek. I wiemy już od projektanta, że 

w tym roku nie będzie zrealizowane. Żeby nie blokować tych środków, to przeznaczaliśmy na 

zadania, które wiemy, które potrzebowały pieniędzy teraz do realizacji. Dziękuję.  

 

Radny Robert Klefas 

- Troszkę są, ta odpowiedź Pani jest rozbieżna ze stanem faktycznym, ponieważ firma 

zewnętrzna uczestniczyła w odzyskaniu VAT-u. To raz. Druga rzecz. Radny pyta w imieniu 

mieszkańców i proszę się zwracać do mieszkańców. Radny wczoraj słyszał jakie są powody 

przesunięcia środków na trzech zadaniach inwestycyjnych dotyczących budowy dróg. 

Pozostało, zadawałem pytania związane z tym, że pozostało jeszcze cztery miesiące do końca 

roku, czyli rozliczenia i zamknięcia budżetu, a zadania są już zlikwidowane praktycznie na 

ten rok, podkreślam na ten rok, na rok 2023. I zabieramy praktycznie pełne kwoty tych 

środków. I powstało również pytanie, na co przeznaczamy te kwoty, jak je zabezpieczamy, 



dlatego że w uzasadnieniu jest napisane, że zdejmujemy, przenosimy na 2024 rok konkretnie 

z drogi Hucisko-Mirocice 194 tysiące złotych, natomiast na 2024 rok zabezpieczamy tą kwotę 

z innego źródła, z innej inwestycji. Tego dotyczy moje pytanie. Pani inspektor. Dziękuję.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o odzyskiwanie podatku VAT, odzyskujemy go sami. 

Mamy pracownika wyszkolonego, odzyskiwała go pani skarbnik, pani skarbnik nie ma, ale po 

konkursie mamy pracownika, który podatek VAT dobrze zna i ten podatek odzyskujemy 

sami. Firma zewnętrzna uczestniczyła, ale uczestniczyła w odzyskaniu VAT-u, który 

mieliśmy sprzed wielu lat w inwestycjach i on po prostu został kanalizacyjny, kanalizacyjny. 

Tylko kanalizacyjny, dotyczył to kanalizacji. Były tam różnego typu przepisy prawa, które się 

zmieniały i interpretacje izb skarbowych dotyczyły różnych sytuacji w różnych, w różnych 

urzędach marszałkowskich, czy przepraszam, czy w różnych urzędach skarbowych, więc 

firma nam się podjęła po prostu odzyskiwania, odzyskania tego podatku VAT, wygrywała 

sprawy sądowe i ten VAT u nas się oddał odzyskiwać. Jeszcze chyba coś odzyskujemy z tych, 

działań, Firmy, mówiliśmy o tym na jednej sesji w zeszłym roku, jakie firma, wynagrodzenie 

chyba firma wzięła około 7% z odzyskanego podatku VAT. Natomiast bieżący VAT jest 

odzyskiwany u nas w gminie, pracuje przy tym pracownik. Jeżeli chodzi o przesunięcia, 

szanowni państwo, my to robimy co roku, to jest przecież od wielu, wielu lat, odkąd samorząd 

istnieje, po prostu te inwestycje się przesuwają, one się przesuwają w czasie nie z powodu 

naszych, tylko z powodu oczywiście trudności projektowych i te środki były po prostu 

zamrożone. Przesuwalibyśmy na koniec roku, byśmy je zamykali i nie wykonalibyśmy innych 

zadań, a te środki byśmy po prostu przesuwali czy zamykali, czyścili budżet w grudniu. Także 

my tutaj nie zamykamy tych zadań, te zadania nie są zamknięte, one są kontynuowane i będą 

kontynuowane. Są zadania, które są ustalone przez państwa, Radę Gminy i absolutnie nikt się 

tutaj nie podpisze pod tym, żeby tych zadań zdejmować. Chyba taką kompetencję będzie 

miała tylko i wyłącznie Rada. My to po prostu realizując ten budżet, no musimy domykać 

zadania, prawda i przesuwamy te środki, one są ruchome. Wiadomo, że mamy bardzo dużo 

środków zaangażowanych w innych inwestycjach, które w tej chwili oddajemy w ramach 

środków, które wydaliśmy z własnego budżetu, a one są po prostu w tej chwili do odzyskania 

w Urzędach Marszałkowskich i ten budżet jest po prostu z tego powodu ruchomy. My te 

środki przesuwamy na zadania, które są realizowane. Natomiast nie zamykamy żadnego z 

zadań, które państwo żeście zgłosili. Będą one realizowane. Mamy tylko taką prośbę i tutaj 

też o wyrozumiałość i do mieszkańców też zwracamy się, aby po prostu no być cierpliwym, 

ponieważ te projekty drogowe, no niestety trwają, niestety trwają. Od momentu, kiedy 

myślimy o drodze, no niestety mija kilka lat. Nie przeskoczymy tego są to trudne projekty, 

my mieszkamy w terenie górzystym, bardzo ważną rzeczą jest odprowadzenie wody. W 

każdym projekcie praktycznie jest to jeden z najważniejszych tematów odprowadzenie wody, 

ponieważ jak mamy nawet ulewę z ostatniej soboty, to wiemy, że wszędzie ludzie się 

upominają, żeby były rowy, żeby były głębokie, żeby było odprowadzenie wody, żeby ta 

woda gdzieś zbiegała i tak dalej. Więc to są bardzo ważne projekty, długo trwają, tym 

bardziej, że jeżeli chodzi o nasze projekty. Jeżeli chodzi na przykład o drogę Hucisko, no 

droga Hucisko, no to szanowni państwo, ona została powiększona o spory odcinek do 

Mirocic. To się wiąże również z większymi nakładami, ale i z większą pracą. Zostały 

zmuszone wnioski, które musiał projektant nanieść na poprawki. No to też wydłuża też z 

kolei działanie projektanta. Jeżeli chodzi o inne drogi również, projektant napotkał na różnego 

typu przeszkody czy przebudowę skrzyżowań, gdzie są niebezpieczne skrzyżowania, mamy 

bardzo niebezpieczne skrzyżowanie na Górnej Pokrzywiance, mamy bardzo niebezpieczne 

skrzyżowanie na Cząstkowie. no są to krzyżówki, które należy poprawić i to też zwiększa tą 

projektowość, czasochłonność, ale myślę, że tak jak ktoś to powiedział, może czasami trzeba 



po prostu wykazać cierpliwość, zrobić tą drogę lepiej i dobrze, aniżeli po prostu odwalić po 

prostu jakąś tam, można powiedzieć, pracę taką, od oka tylko i później droga jest rozbierana. 

A mamy takie przykłady na terenie naszej gminy kilku dróg, gdzie musieliśmy te drogi po 

prostu przebudowywać, bo się rozlatywało. Więc chcielibyśmy to zrobić naprawdę dobrze i 

sukcesywnie droga po drodze wykonywać. Dziękuję bardzo.  

 

Radny Robert Klefas 

- Dziękuję. być może tak jest, jak pan burmistrz mówi, natomiast mam nie odparte wrażenie i 

pojawia się w mojej głowie konkluzja, włącznie z pytaniem, czy nie jest to czyszczenie 

budżetu. Ja sobie odpowiadam, że tak. Druga rzecz to zapytałem panią inspektor na konkretne 

przeznaczenie kwoty 194 tysiące złotych, która jest zdjęta z inwestycji.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Czy pani inspektor zechce odpowiedzieć? Czy jeszcze jakieś pytania są w związku ze 

zmianami w budżecie? Nie widzę. To jest stare zgłoszenie, czy pan burmistrz jeszcze raz 

zgłasza? Bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Oświadczam panie radny, że nie jest to czyszczenie budżetu. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję. zamykam dyskusję. W takim razie przechodzimy do głosowania. Stwierdzam 

kworum. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Nowa Słupia na lata 2023 – 

2039,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina 

Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy 

Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (3) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Dawid Marzec 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2023 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina 

Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy 

Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 



NIEOBECNI (3) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Dawid Marzec 

 

 

3) w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Nowa Słupia do roku 2030, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

Przechodzimy do punktu trzeciego w sprawie przyjęcia strategii rozwoju gminy Nowa... No a 

właśnie, najpierw 10 minut przerwy, bo tutaj będziemy nad tym też dyskutować. Wznawiam 

obrady. Przypominam, że jesteśmy w punkcie siódmym podjęcie uchwał. Przechodzimy teraz 

do punktu trzeciego w sprawie przyjęcia strategii rozwoju miasta i gminy Nowa Słupia do 

2030 roku. Bardzo proszę pana burmistrza o zabranie głosu. 

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panie przewodniczący. Szanowni państwo, szanowni państwo radni, mieszkańcy 

Strategia rozwoju miasta i gminy Nowa Słupia to jest bardzo obszerny, szeroki dokument 

składający się z ponad 300 stron. Ten dokument był opracowywany przez długi okres czasu, 

konsultowany z mieszkańcami, stowarzyszeniami, kołami, strażami, państwo sołtysami, 

radnymi. Dokument był zawieszany na naszej stronie internetowej BIP-u. Dokument dotyczy 

strategii rozwoju na najbliższe lata do 2027 roku. w zasadzie do 30 roku. On, dokument musi 

być kompatybilny z takimi dokumentami jak Strategia Rozwoju Województwa 

Świętokrzyskiego, ale również i Strategia Rozwoju Gmin Gór Świętokrzyskich, ponieważ 

nasza gmina należy do, jako członek Związku Gmin Gór Świętokrzyskich, jak również i do, 

również musi być kompatybilny i współigrać razem z takim dokumentem Strategii Rozwoju 

w związku miast i gmin regionu świętokrzyskiego. Oczywiście ten dokument opracowywała 

nam firma zewnętrzna, pan Graczkowski, nasz mieszkaniec, który ma doświadczenie w 

prowadzeniu takich dokumentów. Dokument jest niezbędny. Niezbędny jest do pozyskiwania 

w nowej perspektywie środków. Ten dokument musimy się okazywać przy wnioskach 

składanych do funduszy dla Świętokrzyskiego, czy również dla funduszy, które będziemy 

składać poprzez Związek Gmin Głów Świętokrzyskich, czy również jako gmina będziemy 

składać do innych, wnioskować do innych instytucji. On porusza wszystkie nowe obszary, 

które są uwzględnione tutaj w porozumieniu Województwa Świętokrzyskiego z Unią 

Europejską. Wiemy, że zmienia się w tej chwili również Program Unii Europejskiej 

skierowania środków Unii Europejskiej na inne obszary niż były to do tej pory w poprzednich 

perspektywach. Mniej będzie projektów infrastrukturalnych, natomiast więcej środków będzie 

skierowane na działania w zakresie ochrony środowiska, w zakresie energetyki, również 

programów dotyczących ochrony zdrowia, profilaktyki. Bardzo dużo środków będzie 

skierowane właśnie na miękkie projekty i tych projektów będzie na pewno bardzo dużo. Już o 

tym Urząd Marszałkowski informował na ostatnich spotkaniach, które odbywały się w 

ramach właśnie prezentacji funduszy dla Świętokrzyskiego w ramach nowego okresu 

finansowania do 2027 roku. Spełniliśmy wszystkie wymagania, jeżeli chodzi o opiniowanie 

tego dokumentu, a więc zwróciliśmy się do Świętokrzyskiego Państwowego Wojewódzkiego 

Inspektora Sanitarnego w Kielcach, również do Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Kielcach i również do Polskich Wód, ponieważ ten dokument musi być 

zaopiniowany również przez te instytucje. Wszędzie uzyskaliśmy pozytywną opinię. No i ten 

dokument po prostu chcielibyśmy tu dzisiaj Państwu przedstawić do przegłosowania. Tak jak 

powiedziałem niezbędny, on jest do pozyskiwania nowych środków, do pisania nowych 

wniosków. Będzie często załącznikiem do tych programów. Dziękuję bardzo.  

 



 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, czy ktoś chciałby zabrać głos w tej sprawie strategii 

rozwoju. Nie widzę. W takim razie dyskusję zamykam. Przechodzimy do głosowania. 

Stwierdzam quorum. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Nowa Słupia do roku 2030,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina 

Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy 

Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (3) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Dawid Marzec 

 

 

4) w sprawie trybu i sposobu powoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

I przechodzimy od razu do podpunktu czwartego, również omawianego wczoraj odnośnie 

sposobu powołania członków zespołu interdyscyplinarnego. Czy chciałby dzisiaj ktoś zadać 

pytanie? Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania. Stwierdzam kworum. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie trybu i sposobu powoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego ds. 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina 

Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy 

Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (3) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Dawid Marzec 

 

 

 

 

 

 



 

5) w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie do spółdzielni energetycznej o 

nazwie „Spółdzielnia Energetyczna Nowa Słupia”, 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

I podpunkt piąty również omawiamy, odnosi się do spółdzielni energetycznej. Czy są jakieś 

pytania odnośnie tego projektu uchwały? Nie widzę. Przechodzimy w takim razie do 

głosowania. Stwierdzam kworum. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie do spółdzielni energetycznej o 

nazwie „Spółdzielnia Energetyczna Nowa Słupia”,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina 

Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy 

Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (3) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Dawid Marzec 

 

 

6) w sprawie zlecenia kontroli doraźnej nie przewidzianej w rocznym planie pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowej Słupi. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

I ostatni projekt uchwały również wczoraj omawiany tutaj pan Daniel Binkowski uzupełnił 

pismo i materiały odnośnie tej uchwały. Czy dzisiaj chciałby się ktoś odnieść do projektu tego 

uchwały. Nie widzę. W takim razie przechodzimy do głosowania. Stwierdzam kworum 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie zlecenia kontroli doraźnej nie przewidzianej w rocznym planie pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Nowej Słupi..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Stanisław Cisłowski, Ryszard Karpiński, Robert Klefas, Sylwester Kozłowski, Halina 

Misiurska, Łukasz Nowak, Ewa Pastuszyńska, Rafał Piasecki, Grzegorz Rapcia, Jerzy 

Roman, Adam Sałata, Lidia Wiącek 

NIEOBECNI (3) 

Bartosz Dutkiewicz, Marcin Grzegorski, Dawid Marzec 

 

 

 



 

8. Sprawy różne. 

 

Radny Łukasz Nowak 

- Szanowni Państwo, w imieniu swoim, Sołtysa, radnych, radnego Dawida, burmistrza, 

wszystkich chciałbym bardzo serdecznie Was zaprosić, jak i mieszkańców na sobotę na 

godzinę 15.30 na Dni Rudek, które żeśmy, że tak powiem, troszkę swoimi siłami, troszkę 

tymi spróbujemy, żeby to wyszło bardzo ładnie i bardzo fajnie. Będzie zespół Zbóje , dlatego 

wszyscy, tym co się zaangażowali w to, zapraszamy Radę Sołecką. Też dziękujemy za 

wsparcie i zapraszamy w poniedziałek, w sobotę na 15.30. Na Targowicy, w Rudkach.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękujemy za zaproszenie. Myślę, że wielu nas będzie tam obecnych i razem 

będziemy wspólnie świętować Dni Rudek. Mamy tutaj zgłoszenia i mamy taką zawsze 

hierarchię, że najpierw zawierają głos radni w sprawach różnych, a później sołtysi, ale wiem, 

że tutaj zgłaszał i prosił, żeby włączyć, najpierw oddać głos kolega sołtys z Jeziorka, 

ponieważ ma pogrzeb o godzinie 12 i będzie się śpieszył a chciałby zabrać głos. Czy radni 

wyrażą zgodę żeby żebym mu w pierwszej kolejności udzielił teraz głosu. To prosimy 

radnego Sołtysa z Jeziorka przepraszam bardzo Józefa Świetlika o zabranie głosu.  

 

Sołtys Józef Świetlik 

- Panie burmistrzu, chciałbym najpierw Panu podziękować, bo jak zadzwoniłem Panie 

burmistrzu do Pana, a nie mieliśmy wody, także i strażakom z Mirocic, byli, przywozili wodę 

przez chyba tydzień czasu, tak jest Mietek? No coś koło tego, za to bardzo ślicznie dziękuję. 

Panie burmistrzu, wracając tu, no właśnie w sprawie, odzywane było w sprawie mostów, 

Panie burmistrzu, ja już apeluję dwa lata o most na rzece Pokrzywianka, chyba to jest od 

drogi powiatowej, drogi wojewódzkiej. Panie burmistrzu, ten, ten most jest tam w środku 

załamany, tam są dryny załamane, byle jaka najmniejsza woda, ten most blokuje, a teraz, to 

była aż woda, aż tam sięgała pod drogę wojewódzką. Na kilometrze, odcinka, kilometra 

łąków, co mają rolnicy łąki, są łąki non stop zalewane. Ja już prosiłem dwa lata, No nie wiem, 

mój radny jakoś umknął mi chyba tu moment, umknął mi, bo bym go zaraz go pytał, czy coś, 

właśnie widzę, że radni się interesują, no nie, to ja muszę, szanowni radni i pani burmistrz. 

Także panie burmistrzu, ja myślę, że ja bym też swojej ręki dołożył do tym, żeby ten remont, 

ja nie mówię o budowie, no remont w tamtym roku, to wpadł samochód, tam są dryny już 

załamane i przez te dryny woda przecieka. Z gminy my go dwa razy ładowali. Wpadł 

samochód, pourywał sobie koła. No i tam już jest zapadnięty ten bele jaka najmniejsza woda 

już blokuje tę wodę, a z gminy to koparka i pracowniki to non-stop przyjeżdżają i 

wyczyszczają, wyciągają, a to patyki, a to to, bo ta woda się zapiera. Bardzo bym prosił panie 

burmistrzu, żeby się tym zainteresować. Następna sprawa kanalizacja. Panie burmistrzu, 

rzeczywiście u nas na jeziorku te rowy są poza, są poza mulane. No częściowo duża wina jest 

kanalizacji. Bo jak wiercili, to to wszystko, ten piach, to to wszystko jak wiercili, te rowy 

pozamolali. No to jak przechodzi mu woda, to no jedna z mieszkańców, nie będę mówił kto, 

bo to nie wolno, no przytkała ten ruch. Był Szymek, przyjechał, no nie wiem jak to będzie. Na 

środku jeziorka od drogi wojewódzkiej do drogi powiatowej. Tak samo ten przepust na 

środku, robili kanalizację, zablokowali ten przepust, ta woda nie ma gdzie iść. Po drugiej 

stronie od mieszkańcy, są nisko, pozalewało ich. Myślę, że jakoś nie wiem, żeby jak 

najszybciej tego, bo nie daj Boże drugiego deszczu, no i z powrotem tych ludzi mi potopi. No 

i trzecia sprawa to już będzie zadowalająca. Panie Burmistrzu, szanowni radni, ja bym chciał 

zaprosić na przestępstw wszystkich. Będzie to drugiego września. Zapraszam pana 

burmistrza, wice burmistrza, radnych powiatowych, przewodniczącego i radę gminy, 



wszystkich sołtysów, wszystkich mieszkańców gminy Nowa Słupia i pracowników gminy. 

Ślicznie dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Pan burmistrz chyba chce odpowiedzieć na te śliczne pytania Sołtysa. A 

myślę, że odnosząc się ja tylko do tej kanalizacji, to jeżeli jest to w tej chwili jeszcze budowa, 

to powinna firma, która wykonuje to, po sobie posprzątać i przywrócić do stanu pierwotnego, 

więc... No to niech odmulą, jeżeli zamulili. Pan Burmistrz, bardzo proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Bardzo dziękuję. Panie Sołtysie, zacznę od trzeciego postaramy się być. Oczywiście ja mam 

tam zaplanowany wyjazd, ale na pewno ktoś będzie gminę reprezentował. Ja wiem, to jest 

sobota, drugi to jest sobota. Ja już mam w kalendarzu zapisane. Panie Sołtysie, bardzo 

dziękujemy oczywiście wszyscy za zaproszenie. Postara się samorząd tam uczestniczyć, bo w 

Jeziorku na pewno to będzie udany festyn, jak zwykle. Jeżeli chodzi, Szanowni Państwo, tutaj 

Panu Sołtysowi odpowiem. Dzisiaj byliśmy tam na tej drodze. Ja samego rana, zanim 

przyjechałem na sesję, To byłem tam na tej drodze razem z pracownikiem naszej gminy, ale z 

firmą, która obejrzała ten przepust. Mówimy o tym przepuście na tej drodze, który jest 

załamany. Tak, między powiatową, drogą powiatową a drogą wojewódzką byliśmy, tam 

oglądaliśmy to. No nieszczęśliwie jest, szanowni państwo, ta droga umieszczona, a tam jest 

praktycznie zlewnia rzeki Pokrzywianki, wszystkie te strumyki, które zbiegają w Dębnie, w 

Jeziorku, no zbiegają się akurat w tym punkcie, jeżeli jest potężna ulewa, to jest po prostu za 

mały przepust i za mała przepustowość tego. Droga jest zalana wtedy, bo stoi tam zawsze 

woda, widać nawet po błocie, które tam po prostu w tej chwili nawet jest. Łąki są 

pozalewane, tak, ale to... Myślę, że nie ma jak się wrócić do tej inwestycji, więc tutaj nie będę 

się na ten temat wyrażał. Natomiast to, co możemy zrobić, to prosiliśmy przedsiębiorcę, żeby 

wycenił, jaka możliwość byłaby zwiększenia przepustowości tego przepustu i czekamy na 

taką jego decyzję, żeby to po prostu wycenił. Jeżeli chodzi o... kanalizację i sytuacja, która 

miała miejsce po ulewie, no szanowni państwo, ta kanalizacja jeszcze nie działa, ona nie jest 

włączona w Jeziorku do użytkowania i tam mieszkańcy tu przychodzili, no woda zebrała się 

w najniższym punkcie, no i ona ma taką siłę, że po prostu wyskakuje studzienkami i tak dalej, 

bo oczyszczalnia nie przepompowała żadnych ścieków, ani nie działała, więc, a tam akurat w 

tym najniższym punkcie przepompownia jest, jest obok przepompownia, mieszkańcy tu u 

mnie byli, ale oni o tym mi nie mówili, ja projektu na pamięć nie znam, Pojechałem na 

miejsce, obejrzałem to, firma, która wykonuje kanalizację już jest na terenie, już tam brygady 

jeżdżą i poprawiają, są na podwórkach, także będziemy tu sukcesywnie działać, a ja miałbym 

taką prośbę do mieszkańców, z którą skierowałem już wcześniej, ale do pana Sołtysa również 

i do pana radnego również żeby po prostu faktycznie te rowy przynajmniej przy swoich 

nieruchomościach dbać, bo to jest bezpieczeństwo nas wszystkich. No bo przecież ta woda, 

jeżeli ona jest zatkana w tym akurat, w jednym z tych najniższych punktów, no to gdzie ona 

ma się znaleźć? No ona pozalewa nieruchomości, no. Ja później dzwonię do strażaków, 

strażacy przyjeżdżają, to są niepotrzebne koszty, niepotrzebne problemy. Musimy to 

przeczyszczać, a to są, wystarczy raz na jakiś czas wyjść z łopatką i przeczyścić ten i mamy 

problem załatwiony. Chyba, że przyjdzie ulewa, zamuli, no to wtedy przyjedzie gmina 

pomoże mamy sprzęt, mamy ludzi, więc no, ale nie będziemy udrażniać przepustów 

powiatowych, szanowni Państwo. Jest możliwość działania też również przez mieszkańców. 

Naprawdę, ja apeluję po prostu, to jest dla naszego, dla naszej wygody. Tu już nawet nie 

chodzi o to, że ja nie chcę tam kogoś wysłać, bo to nie w tym jest rzecz. Tylko chodzi o to, że 

przyjdzie taka ulewa i później jest problem u mieszkańca. Niepotrzebnie. Dlatego apeluję, 

żebyśmy tu wspólnie razem też apelowali do mieszkańców. Naprawdę niewiele wystarczy. 



Obkoszenie rowu, wyczyszczenie przepustu to jest naprawdę drobna praca, którą w ciągu 

roku kilka razy można wykonać. Mamy super bezpieczeństwo, odprowadzoną wodę. Taki 

przykład mieliśmy, tutaj byliśmy z panem Sołtysem Dębna. Wykoszony rów, pięknie 

wyczyszczony, wyczyszczony przepust, mieszkanki nie zalały. Ja byłem przekonany, 

dzwoniłem w sobotę, ja mówię, w piątek dzwoniłem wieczorem, że jest zalana mieszkanka. 

Bo tak myślałem. Byliśmy w sobotę rano, woda pięknie spłynęła, bo był wyczyszczony rów 

odpłynął sobie, woda sobie odpłynęła na jedną, na drugą stronę. Gdyby nie to, gdyby była 

taka sytuacja jak w Jęziorku, to byłby dom zalany. Dom razem z nieruchomościami, stodołą i 

tak dalej. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Radna Halina Misiurska, bardzo proszę.  

 

Radna Halina Misiurska 

- Dziękuję bardzo. Dziękuję bardzo panie przewodniczący. Ja mam gorącą prośbę do żeby 

gmina zgłosiła do gminy Waśniów, bo ja sąsiaduję z gminą Waśniów i od strony Wałsnowa 

graniczy powiat kielecki z powiatem ostrowieckim i oni nigdy tam tej drogi nie czyszczą. Jest 

bardzo zarośnięta, nawet trawę nie koszą. Tam jest dosłownie może 600 metrów i bardzo bym 

prosiła, żeby to zgłoszenie. Tak dokładnie tam panie burmistrzu. Nigdy nikt tam nie zajeżdża 

z powiatu ostrowieckiego. U nas Kielecki no to tak jak tu dyskutowaliśmy wygląda jak 

wygląda ale tam to już jest tragedia po prostu. Bardzo bym prosiła żeby poszło zgłoszenie do 

gminy Waśniów i oczywiście korzystając z głosu pragnę serdecznie wszystkim jeszcze raz 

podziękować za uczestnictwo w dożynkach gminnych które miały miejsce w Jeleniowie. 

Dziękuję radzie pracownikom. Przede wszystkim dziękuję też sołtyskom. Jeden mały minusik 

to wysoka temperatura, no ale na to nie mamy wpływu. Także ważne, że daliśmy radę, 

nikomu się nic nie stało. To najważniejsze. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Radna Lidia Wiącek, bardzo proszę.  

 

Radna Lidia Wiącek 

- Dziękuję. Ja chciałam zapytać odnośnie świetlicy w Bartoszowinach, bo wiem, że trwały 

negocjacje. Czy, mamy jakieś efekty tej negocjacji, bo to Związek Gmin oczywiście 

prowadził te negocjacje.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Pani radna, jeszcze nie trwają negocjacje, będą trwały w piątek. Szanowni Państwo, tam na 

świetlice środki są zabezpieczone i jeżeli chodzi o zgłoszone oferty, no to oferty mieszczą się 

w granicach tych środków. Natomiast będziemy negocjować i jedno i drugie, czyli garaże i 

Świetlice. Jeżeli uda nam się obniżyć te koszty, no to dobrze. Tam jest brak na garażach około 

dwudziestu paru tysięcy, ale chcielibyśmy te garaże również wykonać i stąd te negocjacje. W 

piątek się one odbędą między godziną dziewiątą a jedenastą. Przypomnę, że te inwestycje 

będą realizowane przez Związek Gmin Gór Świętokrzyskich, o ile całość przetargu, bo to już 

jest drugi przetarg. My w pierwszym mieściliśmy się w kosztach, teraz w drugim trochę 

straciliśmy, było to ponad 20 tysięcy. Ale będzie to realizowane przez Związek z Funduszu 

Inwestycji Strategicznej. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Radny Adam Sałata, bardzo proszę.  



 

Radny Adam Sałata 

- Dziękuję panie przewodniczący. Mam dwie sprawy. Jedną to pan burmistrz już wspomniał, 

że wczoraj było podpisanie na drodze w Dębniaku, podpisanie budowa mostów. No i 

chciałbym tutaj podziękować za zaangażowanie, przede wszystkim pani Sołtys Dębniaka, za 

zaangażowanie pana posła, marszałka, pana burmistrza, radnych, mieszkańców, za 

determinację ich, Dębniaka, Wólki, jak i Jeleniowa, że doszło to do skutku i są mieszkańcy, 

są bardzo zadowoleni z tego. To jest jedna sprawa. I druga, chciałbym podziękować Koło 

Gospodyń Wiejskich Paprotki za zorganizowanie pikniku. Kto był na tym zobaczył, jest 

nieduża miejscowość, było pięknie dopracowane, to wszystko stanęły te kobietki na 

wysokości zadania. Naprawdę i podziękować gminie Łagów za te zjeżdżalnie, to był prezent 

jakby od gminy Łagów i strażakom z Nowej Słupi za takie jakby i z strażakom z Paprocic, 

które zrobiły tam tę podłogę całą i cały miał jakby pieczę nad tym. I jeszcze jest jedna sprawa, 

że panie burmistrzu, panie wiceburmistrzu może przychylić się nad tą świetlicą, żeby mi ten 

projekt nie przepadł. Tam jest takie zaangażowanie, nieduża miejscowość, bo to jest 60 

numerów, ale stanowi naprawdę wysokości zadania, że to było naprawdę dopracowane na 

wzór. Można było zrobić. Bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Czy będzie ktoś się ustosunkowywał? Nie. No to pan Burmistrz, bardzo 

proszę.  

 

Burmistrz Andrzej Gąsior 

- Dziękuję panu Adamowi za zabranie tego głosu. No faktycznie determinacja tu 

mieszkańców, jeżeli chodzi o drogę Dębniaka, i budowa w tej chwili tych dwóch obiektów 

mostowych, które są bardzo kosztownym elementem tej drogi, przebudowy tej drogi. 

Przypomnę, to jest ciąg pieszo-rowerowy od Paprocic do, na naszym terenie, od Paprocic do 

Ronda w Wólce Milanowskiej, bezpieczny, z oświetleniem. Jest jednym z najważniejszych, 

można powiedzieć, inwestycji na terenie naszej gminy, bardzo niebezpieczny odcinek, 

przejeżdżają ogromne ilości ciężarówek, z 11 czy ponad 11 już w tej chwili kopalni. Ja muszę 

przyznać, że jest to praca wielu ludzi, która przyczyniła się do tego, do tego, żeby w końcu ta 

inwestycja ruszyła. Zaangażowanie również mieszkańców ale i sołectwa Jeleniowa, Wólki 

Milanowskiej, Dębniaka, pani Sołtys zaangażowanie Dębniaka, która również była 

zdeterminowana. Również pomoc gminy i Radzie Gminy również należą się serdeczne 

podziękowania, ponieważ ten projekt przed wieloma laty został sfinansowany w części swojej 

przez Radę Gminy i również ten tak zwany symboliczny wkład finansowy, który gmina tutaj 

deklarowała. Doczekaliśmy się, myślę, że ta inwestycja oczywiście, jeżeli chodzi o obiekty 

mostowe, to ona już ruszy, ponieważ firma była na miejscu, podpisała umowę i oni już we 

wrześniu chcą wejść na plac budowy więc niebawem, więc jeżeli zostanie rozpoczęta budowa 

obiektów mostowych, to na pewno również ciąg pieszo-rowerowy powstanie. Wiem, że 

wokół, obok mostów mają powstać drogi przejazdowe, aby można było przejechać w trakcie 

remontu. Ja chciałbym podziękować wszystkim serdecznie za zaangażowanie. Chciałbym też 

podziękować panu Wiceburmistrzowi, który tu podsunął pomysł, wspólnie żeśmy tu 

rozmawiali na temat tego, że jeżeli nie będzie protestu mieszkańców, to będzie ciężko 

zrealizować tę inwestycję. Ten protest został podpatrzony przez nas na jednej z gmin w 

Polsce, która również upominała się właśnie w ten sposób. I to był protest bardzo dobrze 

przygotowany, można powiedzieć, bardzo przeprowadzony w sposób bardzo bezpieczny. Nie 

chcieliśmy po prostu tutaj żadnych drastycznych rozwiązań blokowania ronda. Została 

blokowana taka droga, która umożliwiała objazdy i objazdy takie były zastosowane podczas 

tego blokowania. Został zdiagnozowany w Województwie Świętokrzyskim ten problem. 



Został usłyszany i po prostu poruszyło się to gremium, które decyduje o tym, że te środki 

zostały przyznane. One zostały przyznane również z funduszu pana premiera, z udziału 

środków Województwa Świętokrzyskiego. Oczywiście wszystkim instytucjom, które tu się 

zaangażowały, ale również i mieszkańcom, sołectwom, urzędowi gminy i radnym. Bardzo 

serdecznie za to dziękujemy, bo to jest naprawdę piękna, piękna inwestycja, która rozpocznie 

się na naszym terenie. Szanowni państwo, powiem tak z realiów, z punktu widzenia realnego 

naszej gminy, ponieważ my w tej chwili nie chcemy się zadłużać i mamy ten problem, 

ponieważ są miejscowości, które nie mają w ogóle żadnej świetlicy. Jest Dębniak, który już w 

tej chwili szykuje się również, kupił plac, myśli o świetlicy. Przydałaby się przebudowa 

świetlicy również czy zwiększenie świetlicy w Baszowicach, która bardzo prężnie działa, na 

której odbywają się festyny od dziesiątek lat związane z Janem. Jest to Świetlica, która nie 

spełnia wymagań, nie mieszczą się tam mieszkańcy po prostu nawet. Natomiast Paprocice 

mają szkołę. Szkoła to jest po prostu naprawdę znakomity punkt, jeżeli chodzi o 

funkcjonowanie. Wiem, że niektóre szkoły, nawet jeżeli chodzi o samorządy w Polsce, to 

powierzają nawet społeczności lokalnej, sale nawet wyposażają, sale przeznaczają, żeby 

można było funkcjonować, czy to koła, czy to straż, czy OSP. Znalezienie środków, myślę, że 

jeżeli chodzi o projekty oświetlicy, to jest 2, między 2 a 3 miliony. W najbliższych kilku 

latach to jest, uważam, że niemożliwe, ponieważ gmina musiałaby się kolejny raz zadłużyć, a 

mamy inwestycje drogowe, które państwo, żeście dzisiaj rozmawiali, zgłaszał, między innymi 

pan Robert, bojąc się, czy powstanie droga. My zrobimy wszystko, żeby droga powstała, bo 

nam zależy na tym, żeby ta droga powstała. Natomiast po prostu jest nam ciężko, jeżeli 

chodzi o projekty. Gmina postawiła na projekty. Bez projektu nie zrobimy dróg, a może się 

trafić taka sytuacja, że znajdą się środki, czy znajdzie się program, w którym będziemy mogli 

kilka dróg w jednym projekcie umieścić, dlatego zależy nam na tym, żeby te projekty były. I 

dążymy do tego, żeby te projekty pozamykać, umowy, które są podpisane na projekty, nie ma 

żadnej obawy, gmina musi te projekty zrealizować, zamknąć i zapłacić projektantom 

pieniądze, bo taką mamy podpisaną umowę, więc tutaj nie ma żadnej obawy, będziemy starali 

się za wszelką cenę te drogi pokończyć. Natomiast takie rzeczy jak świetlica w Paprocicach 

być może w jakiejś tam przyszłości może się doczekać takiej. Natomiast no ja nie mogę 

czegoś takiego zagwarantować, znając budżet gminy, znając, bo Państwo jako radni też 

przecież znają jakie mamy wskaźniki, jakie mamy zadłużenie. My z tego zadłużenia chcemy 

w tej chwili po realizacji tych wszystkich największych przedsięwzięć zejść, żeby po prostu 

sobie odtworzyć, większą zdolność, jeżeli chodzi o inwestycje naszej gminy. Przede 

wszystkim również zwracam uwagę i po raz kolejny, to radni to już dobrze wiedzą, ale 

mieszkańcy być może nie, bardzo wiele gmin w Polsce ma w tej chwili problemy ze środkami 

bieżącymi, ponieważ wiecie państwo, energia rośnie i to w znaczącym stopniu u nas płacimy 

100% więcej, więc nikt w budżecie, w budżetach gmin w całej Polsce nie przewidywał 

takiego wzrostu, a przecież są prowadzone nowe inwestycje kanalizacyjne różnego typu, 

inwestycje, które są energochłonne. My nawet, nawet inwestując w fotowoltaikę, inwestując 

teraz w Spółdzielnię Energetyczną, my po prostu staramy się jak najoszczędniej tą gminę z 

wielkimi korzyściami prowadzić, ale my nie jesteśmy przy takim wzroście cen w stanie tego 

dogonić, bo gdyby to było 5, 3, 4 lata temu, no to my bylibyśmy na ogromnym plusie. 

Natomiast przy takim wzroście energii, wzroście kosztów po prostu życia codziennego, 

wynagrodzeń, no nie jesteśmy z tego w stanie dogonić. Ja, Państwo radni znają sytuację, 

będziemy starali się być może we wrześniu zrobić podsumowanie tego audytu, audytu w 

oświacie, ponieważ on jest, on spłynął do nas, nie chcieliśmy tego robić w wakacje, ponieważ 

analizowaliśmy ten dokument pod różnymi kątami, byliśmy w kontakcie z panem, który ten 

audyt prowadził i chcielibyśmy się spotkać z radnymi, być może na komisji oświaty 

przedyskutować ten audyt. No państwo sami zobaczycie, po prostu gmina, nie tylko nasza 

gmina, ale gminy dokładają około 50% do oświaty. To ościenne, to już jest sprawa jasna, 



gmina Bodzentyn 12 milionów, gmina Brody 12 milionów, nasza gmina 7 milionów złotych. 

Gdyby nam te środki zostały, to te środki decydowałoby naprawdę, są środki wystarczające 

na załatwienie całej sprawy inwestycyjnej naszej gminy. No ale ich nie mamy. Więc być 

może czeka nas w nowej perspektywie, podejrzewam, że już po wyborach zmiana, zmiana 

sposobu finansowania jednostek samorządów terytorialnego, co by może zmieniło na korzyść 

funkcjonowanie gmin. Na razie mamy sytuację taką, jaką mamy, musimy sobie radzić i kto na 

moim miejscu nie byłby, musiałby się spotkać z tym samym problemem. Bardzo dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Kolega Stanisław Cisłowski, bardzo proszę.  

 

Radny Stanisław Cisłowski 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. Panie Burmistrzu, chciałem podziękować. Na Pańskie ręce 

składam podziękowanie w związku z awarią wodociągów w miejscowości Dębno, że Pan 

zorganizował dowóz wody do naszego sołectwa. Z tego miejsca dziękuję Straży z Mirocic, jej 

prezesem Panem Kozłowskim dziękuję straży z Nowej Słupi, z prezesem Janikiem. Stanęli na 

wysokości zadania i, że tak powiem, w wielu przypadkach to na żądanie podjechali. W 

gospodarstwie nie było wody. Kilka stóp inwentarza tam było. Trzeba było dowieźć. 

Zadzwoniłem do pana Kozłowskiego. Nie było problemu. Straż tą wodę dowiozła. Panie 

burmistrzu, rozmawiamy o dostosowaniu projektu budowlanego drogi przez Jeziorko. Moja 

prośba, to jest najlepsza okazja do tego, żeby na wyremontowanym odcinku drogi powiatowej 

od Jeziorka do Woli Szygiełkowej w tym czasie dostosować ten projekt budowy chodnika. 

Tam nawierzchnia jest piękna i wszystko jest w porządku i bardzo proszę, żeby przy tej okazji 

to zrobić, bo jak to zostanie, to mielibyśmy już tę drogę powiatową na tym odcinku od 

krzyżówki, od miejscowości Jeziorka do początku Wolej Szczygiełkowy sprawę załatwioną i 

mamy całą drogę, taką jak potrzeba. Moja gorąca prośba. Jeżeli to możliwe, to bardzo proszę, 

żeby próbować coś zrobić w tej materii. W ten czas by nie było narzekania, że zarastają 

krzaki, bo te wszystkie sprawy byłyby tam uregulowane. Dziękuję.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Bardzo dziękuję. Radny Jerzy Roman, bardzo proszę.  

 

Radny Jerzy Roman 

- Ja w pierwszej kolejności chciałbym podziękować radnym za to, że te brakujące pieniądze, 

które brakowały 60 tysięcy do mostu zostały przegłosowane. Wszystkim za to bardzo 

dziękuję, bo od 5 kwietnia most jest nieprzejezdny w ogóle, bo jest załamany. Może będzie 

nadzieja, że mieszkańcy się doczekają i chciałbym mieszkańcom też powiedzieć, że jest 

nadzieja, że ten most może niedługo będzie wykonany. Chciałbym jeszcze podziękować panu 

burmistrzowi za naprawę tej drogi w Górnej Pokrzywiance, bo w sobotę po tej ulewie nie 

było to widoczne, bo z asfaltem była wymyta cała ziemia, asfalt wisiał w powietrzu. Dobrze, 

że sąsiad zauważył, zadzwonił do pani Sołtys. Pani Sołtys była, ja byłem, pan burmistrz był i 

ta droga została w poniedziałek naprawiona, także bardzo, bardzo dziękuję panie burmistrzu. 

Jest wszystko bezpiecznie. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Nie widzę już zgłoszeń od radnych w sprawach różnych. Tutaj Sołtys z 

Mirocin był pierwszy, już wcześniej prosił o głos, więc najpierw Sołtys z Mirocin, później 

Sołtys z Sosnówki.  

 

Sołtys Mieczysław Kozłowski 



- Dziękuję bardzo. W imieniu radnego Sylwestra Kozłowskiego, w swoim imieniu, w imieniu 

strażaków, świetlicy wiejskiej chciałem zaprosić na festyn integracyjny, który odbędzie się 26 

sierpnia. Zapraszam pana burmistrza, pracowników Urzędu , radnych, sołtysów, jak również 

mieszkańców. Bardzo serdecznie zapraszam. Jeszcze chciałem na temat tego mostu naszego. 

Tam jest taki problem, że to jest na rzece dosyć dużej i przy tych ulewach, które teraz są, to w 

każdej chwili tego mostu może nie być. A tam jest taki problem, że to jest jedyny most, 

którym się mieszkańcy dojeżdżają do swojej posesji, także, no na razie jest przejezdny.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Tak, bardzo dziękujemy za zaproszenie. Co prawda już jak patrzę tutaj w kalendarz, to już 

się pikniki tak jakby nakładają, bo Dni Rudek też już są, tak w tym samym dniu, aczkolwiek 

może jakoś to, Dni Rudek jeszcze też, bo na pewno to Sołtys z Rudek będzie też jeszcze o 

tym wspominał, ale już ja mam wpisany, więc wiem, że może jakoś to pogodzimy. Bardzo 

proszę Sołtysa z Sosnówki.  

 

Sołtys Jerzy Sitek 

- Dziękuję panie przewodniczący. Pierwsza sprawa dotyczy oświetlenia ulicznego. Chciałem 

zapytać pana burmistrza, bo został wykonany w Sosnówce, jeden odcinek oświetlenia 

ulicznego i pytam o dwa następne, które od piekarni w posesji 12 do posesji 13, czy będą 

wykonywane i przy drodze Wojewódzkiej w tym roku. Dziękuję bardzo.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. A ja tutaj, jeśli można, w części też odnośnie tej drogi, co tam Sołtys 

mówił, kolejka, bo tam są też nasze, tak jakby mieszkańców Cząstkowa, lasy prywatne. I my 

tutaj, i Pani Sołtys zresztą, ja też, robiliśmy sobie tam wyrys geodezyjny tych swoich działek i 

tam pośrodku ta kolejka to ona ma szerokość 7 metrów, bo taki jest pas drogowy i to 

właścicielem jest w tej chwili gmina, bo wcześniej to było Skarbu Państwa, natomiast chyba 

w ubiegłej albo jeszcze wcześniej którejś kadencji my to chyba komunalizowaliśmy i tam jest 

pas drogowy siedmiometrowy, więc akurat tutaj, gdzie ten człowiek niepełnosprawny 

mieszka, to on mieszka przy samej tej kolejce, więc ja nie sądzę, że tam byłby jakikolwiek 

problem poszerzenia pobocza, żeby mógł samochód podjeżdżać. No nie wiem, no to trzeba 

sprawdzić, ale wiem, że to jest skomunalizowane i jest to właścicielem, jest gmina, bo przy 

wyrysie pracownik gminy był i obserwował prace geodezyjne. To tyle z mojej strony. 

Wiceburmistrz, bardzo proszę.  

 

Zastępca Burmistrza Włodzimierz Zaręba 

- Pierwsze pytanie, jeżeli chodzi o oświetlenie. Szanowni Państwo, my mamy podpisaną 

umowę z firmą. Niedawno zrobiliśmy spotkanie, bo też z pięcioma firmami na zadanie za 

ponad 4 miliony, to dotyczy między innymi hotelu, to dotyczy między innymi budowy 

oświetlenia, instalacji fotowoltaicznych i zakupu samochodu elektrycznego. I my mamy to 

zadanie do stycznia. Więc my nie możemy cały czas z batem stać nad firmą, która wykonuje 

to oświetlenie. Tylko oni się zobowiązali, do końca października na pewno to oświetlenie 

powstanie. I to jest kilkanaście odcinków. Mnie trudno jest dzisiaj odpowiadać, gdzie firma 

funkcjonuje. To też jest zabieg taki, że oni muszą zgłosić to do odpowiedniego nadzoru, że 

będą zajmować pas drogowy. Tu są drogi wojewódzkie, drogi powiatowe, drogi gminne. 

Więc to jest przedsięwzięcie. Proszę nas zrozumieć. My postaramy się we wrześniu 

zorganizować kolejne spotkanie z firmą i zapytać się wtedy, na jakim etapie realizacji są, 

dlatego że my musimy być przygotowani finansowo do wypłaty wynagrodzenia. Sprawy 

takich przedsięwzięć doraźnych. Pewnie jak ktoś wykopie dół, to przeszkadza i tak dalej, ale 

szanowni państwo, no też apeluję o to, że to są wszystko środki bieżące i jeżeli możecie 



państwo to planować, załóżmy, do funduszy sołeckich na takie inwestycje, poszerzanie drogi 

czy geodeta nawet, no to geodeta, no to my musimy zaplanować najpierw środki w budżecie. 

My nie mamy na etacie geodety, które ma uprawnienia i on może, może ma uprawnienia, ale 

jemu nie wolno wykonywać takich rzeczy, nie ma oprzyrządowania przecież gmina nie 

dysponuje czymś takim, więc tutaj ja bym prosił, żeby przy, a zbliżamy się do września, gdzie 

będziemy wspólnie planować inwestycje sołeckie, więc nieraz widzę, że w niektórych 

sołectwach już brakuje pomysłów na te inwestycje. Zastanówmy się, co byśmy dobrego mogli 

dla mieszkańców zrobić. Tak jak zamierzałem odpowiedzieć panu Adamowi Sałacie odnośnie 

tej świetlicy. No ja mam, Szanowni Państwo, wielki dylemat, jak planować inwestycje, czy 

planować kanalizacje, bo ludzie teraz zaczynają kupować te, przydomowe oczyszczalnie 

planują, czy zbiorniki bezodpływowe. My planujemy teraz przede wszystkim inwestycje 

kanalizacyjne. Dlaczego? Dlatego, że mamy trzy potężne oczyszczalnie ścieków, które 

pozwolą nam odbierać i dobrze oczyszczać, spełniają wymagania unijne tej dyrektywy 

ściekowej. Więc staramy się teraz planować wszystko pod kątem kanalizacji i, bo widzimy 

jakie są koszty, jeżeli chodzi o przesył wody, wydobywanie wody. Staramy się uszczelniać, 

mamy trochę projektów, załóżmy osiedle górne. chcemy wykonać ten wodociąg, bo przecież 

tam jest sito na tym wodociągu. Więc tam chcemy opomiarować w ogóle instalację, żeby 

pracownicy nie biegali po terenie dwie godziny i szukali awarii, tylko żeby mieli 

przepływomierze, które będą wskazywały, gdzie nagle woda wypływa i wtedy jest łatwiej 

zlokalizować to oczyszczanie. Chcemy zamontować, Szanowni Państwo, żeby cokolwiek 

zrobić na terenie Nowej Słupi, miasta Nowej Słupi, Przy instalacji wodociągowej to my 

musimy całą Nową Słupię odcinać od wody i nie tylko Nową Słupię. Więc my musimy 

przewidzieć tę modernizację, także tu nastawiamy się na to. Jeżeli chodzi o pomysł na 

świetlicę, ja już wstępnie tam rozmawiałem kiedyś z pomysłodawcami tej świetlicy, może z 

Funduszu Sądeckiego etapować, żeby nie utracić tego pozwolenia na budowę, to zaplanować, 

załóżmy, chociażby zacząć od fundamentów. Ale warunek jest taki, żeby zlikwidowali ten 

dźwig, bo to jest w projekcie, to jest sprawa kosztowna. Więc może w ten sposób byśmy 

sobie poradzili. Jak zobaczymy, bo my też nie jesteśmy w stanie przewidzieć, czy będą jakieś 

dodatkowe programy rządowe, bo w funduszach europejskich na pewno nie ma świetlic, ale 

w programach rządowych czy będą jakieś, no bo pewnie Dębniak tak samo będzie na pewno 

nas tu naciskał na świetlicę i tak jak Pan Burmistrz powiedział, jest miejsce w Baszowicach 

na porządną świetlicę tam dla mieszkańców, bo tam jest wysoka aktywność społeczna. 

Dziękuję uprzejmie.  

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Dziękuję bardzo. Czy jeszcze chciałby ktoś zabrać głos? Sołtys z Rudek. Bardzo proszę 

Grzegorz Marczewski.  

 

Sołtys Grzegorz Marczewski 

- Dziękuję panie przewodniczący. Serdecznie się dołączam do zaproszeń na Dni Rudek. Będą 

dla dzieci konkursy, nagrody, dmuchańce za darmo. No też planujemy poczęstunek z kuchni 

polowej za darmo. Także zapraszam serdecznie. Będą występy różnych kół. Będą Zbóje i na 

koniec potańcówka. Serdecznie zapraszam.  

 

 

 

 

 

 



Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Nowej Słupi 

 

 

Rafał Piasecki 

 

9. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rafał Piasecki 

- Rozumiem, że porządek, obrad wyczerpany, nikt więcej nie chce zabierać głosu. Zamykam 

w takim razie obrady. Dziękuję wszystkim serdecznie za przybycie i zapraszam na wszystkie 

festyny, które będą w najbliższym czasie. Dziękuję bardzo. 
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